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Nikolaj Ehlers nyder sommeren i Hasseris, hjemstedet der altid vil være hans base, uanset hvor karrieren fører ham hen.  
Foto: Helena Ravnsbæk.

Nikolaj Ehlers: Barndomsdrøm til NHL-stjerne 

Af Helena Ravnsbæk

Når NHL-sæsonen er på 
pause, finder man Nikolaj 
Ehlers i Hasseris, hvor han 
nyder sommeren med fami-
lie og venner. Selvom han til-
bringer størstedelen af året 
på isen i udlandet, er Has-
seris hans hjem, og når hans 
karriere engang slutter, plan-
lægger han at vende hjem 
til det rolige liv i Aalborg, 
hvor huset på Hasseris Enge 
venter. Men hans passion 
for ishockey brænder stadig 
stærkt, selvom han allerede 
har opnået sin drengedrøm 
om at blive NHL-spiller. Det 

er stadig flere mål og udfor-
dringer, der motiverer ham til 
at fortsætte sin karriere på 
isen.

NHL-drømmen
Nikolaj Ehlers, født den 
14. februar 1996, har haft 
skøjter på, siden han var tre 
år gammel. Efter en tidlig 
opvækst i Tyskland, flyttede 
familien til Aalborg, da Niko-
laj var fem år gammel. Han 
fortæller, at barndommens 
gade var Mester Eriks Vej, 
mens han gik på Gl. Hasseris 
Skole. I sin fritid spillede han 
både fodbold og ishockey,

Fortsættes side 2

Læs mere side 2

Nikolaj Ehlers nyder sommerferien i hjemlige 
omgivelser i Hasseris, hvor han har besøgt re-
daktionen for at fortælle om hans passion for 
ishockey, om vejen fra Aalborg til NHL i Canada 
og om det brændende ønske om at repræsentere 
Danmark ved OL 2026.
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VILLA-MÆGLER I HELE 9000 AALBORG
Skal vi også sælge din bolig?
Vi har mere end 40 års 
erfaring og 20 engagerede 
medarbejdere, som er klar 
til at hjælpe. Vi tilbyder altid 
en gratis og uforpligtende 
vudering.

Kontakt os på 96 31 60 00
Alle os hos Thorkild Kristensen 
glæder os til at høre fra dig

Økonomi



Fortsat fra forsiden:

hvor AIK, Aalborg Ishockey 
Klub, var hjemmebanen. I 
2007 flyttede han med sin 
far, Heinz Ehlers, til Schweiz, 
hvor han spillede i klubben 
EHC Beil, da han var 11 år 
gammel. Det var her hans 
talent for alvor begyndte at 
blomstre med debuten i den 
bedste seniorrække i 2012, 
og drømmen om NHL blev en 
realistisk ambition for den 
unge Nikolaj Ehlers.

”Drømmen var jo fra be-
gyndelsen at spille NHL, 
men den drøm har alle små 
drenge, der spiller ishockey. 
Det var først, da jeg var om-
kring 13-14 år gammel, jeg 
begyndte at kunne mærke, 
at det måske var realistisk,” 
husker han. 

Den første kamp
I 2013 blev han draftet af 
Halifax Mooseheads i den 
canadiske juniorliga QMJHL, 
hvor han oplevede stor suc-
ces. Allerede året efter blev 
han valgt som nummer 9 
overall af canadiske NHL-
klub, Winnipeg Jets, i NHL-
draften og fik en treårig 

kontrakt. I efteråret 2015 
spillede han sin første NHL-
kamp – en oplevelse han 
beskriver som uforglem-
melig. 

“Det var vildt. Selvom det 
bare var endnu en ishock-
eykamp, noget jeg havde 
prøvet mange gange før, så 
var det en fed kamp og en 
stor oplevelse, man aldrig 
glemmer. At træde ud på 
isen foran 18-20.000 men-
nesker og spille en ishock-
eykamp i så stor en hal; det 
var virkelig drømmen, der gik 
i opfyldelse,” husker han.

Økonomisk frihed
Nikolaj har siden sin debut 
været en central spiller for 
Winnipeg Jets, og i 2017 
underskrev han en syvårig 
kontraktforlængelse med 
klubben. Den nye aftale 
bragte også en betydelig løn-
forhøjelse til Nikolaj Ehlers, 
som gik fra en gennemsnits-
løn på 1,6 millioner dollars 
årligt til 6 millioner dollars, 
svarende til næsten 42 mil-
lioner kroner. 

Den økonomiske sikkerhed 
har givet Nikolaj Ehlers mu-

lighed for at kunne investere 
i sit drømmehus på Hasseris 
Enge og kunne designe sin 
egen Lamborghini, som han 
nyder at køre rundt i, når det 
danske vejr tillader det.

“Pengene betyder frihed for 
mig. De sikrer, at jeg altid vil 
have økonomisk tryghed for 
mig selv resten af mit liv, og 
at jeg kan støtte min familie, 

hvis de nogensinde har brug 
for det. Det gør mig stolt at 
kunne tilbyde den slags fri-
hed – ikke kun til mig selv, 
men også til min familie og 
min egen fremtidige familie,” 
fortæller Nikolaj Ehlers, der 
tilføjer, at får størstedelen af 
lønnen investeres fornuftigt.

Stjerne i Canada
Men livet i Canada har også 
sine udfordringer. Som en 
offentlig kendt NHL-spiller, 
er det svært for ham at gå 
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Gennem 126 år har Hasseris Grundejerforening været med til at forme Hasseris og 
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ubemærket hen i Winnipeg, 
en by fyldt med ishock-
eyfans. Dette gør hans 
sommerophold i Hasseris 
endnu mere værdifuldt, da 
han her kan nyde anonym-
iteten og slappe af med sine 
nærmeste.

“Det er ikke meget, jeg er 
uden for døren i Winnipeg, 
for det kan godt blive lidt 
voldsomt en gang i mellem. 
Folk kigger, vil snakke og 
tage billeder. Det er også fint 
nok, og jeg afviser sjældent 
nogen, men det kan også 
blive for meget, når man 
sidder på en restaurant og 
spiser,” deler han ærligt. 

Han tilføjer: ”Men det er også 
fedt at møde en masse unge 
ishockeyspillere, der ser op 
til mig, og så husker man jo 
tilbage til, hvem man selv så 
op til som barn.”

Ny kontrakt, ny klub
Nikolaj Ehlers’ kontrakt med 
Winnipeg Jets udløber i 
2024/25-sæsonen, og han 
forventer allerede nu, at han 
vil skifte til en ny klubtrøje, 
efter at klubben har givet 
udtryk for at ville prøve nye 

muligheder.

“Efter ni år her har jeg haft 
en fed tid, men nu er jeg 
også selv klar til at prøve no-
get nyt, måske endda i USA 
eller i en anden by, inden det 
er for sent,” forklarer Nikolaj. 
Nikolaj Ehlers er klar over, at 
hans fremtid ikke er i hans 
egne hænder, så længe han 
er bundet til Winnipeg Jets, 
som til enhver tid kan ’trade’ 
ham til en anden klub. Han 
forklarer, at når kontrakten 

udløber, vil han blive en “free 
agent”, hvilket giver ham mu-
lighed for selv at forhandle 
med enhver af de 32 NHL-
hold.

“På nuværende tidspunkt 
spekulerer jeg ikke i, hvor jeg 
gerne vil ende. Det er ikke 
noget, jeg kan påvirke nu,” 
siger han. Han er dog over-
bevist om, at der fortsat lig-
ger en spændende tid foran 
ham i NHL.

“Som det ser ud nu, er jeg 
sikker på, at jeg vil få en 
ny kontrakt med en anden 
klub. Men det er mere et 
spørgsmål om, hvor længe 
den vil vare, og hvor mange 
penge den lyder på,” tilføjer 
han.

OL-drømmen
OL er en stor drøm for Niko-
laj Ehlers. Derfor var NHL’s 
beslutning om ikke at lade 
spillere deltage i OL 2022 i 
frygt for skader en bitter pille 
for Nikolaj og mange af hans 
NHL-kolleger at skulle sluge. 
Han har dog to gange spillet 
en central rolle i Danmarks 
forsøg på at kvalificere sig 
til OL. I 2016 deltog Nikolaj 
i OL-kvalifikationen i Minsk, 
hvor Danmark desværre ikke 
formåede at kvalificere sig, 
men i 2021 var Ehlers en af-
gørende faktor og topscorer 
for Danmark, der vandt alle 
tre kampe i kvalifikationen 
i Norge og sikrede sig en 
plads ved OL i Beijing 2022.

“Vi håbede virkelig på at få 
lov til at spille OL i Beijing, da 
det endnu ikke var afgjort, 
om vi ville få et ja eller nej 
fra NHL. Derfor var det var 
meget hårdt at få afslaget, 
især efter at Danmark en-
delig havde kvalificeret sig 
til vores første ishockey-OL. 
Det gjorde ondt, og det tog 
lang tid at komme over det.”
Han fortæller, at NHL-ligaen 
foreslog at arrangere en 
World Cup som en slags VM/

OL med NHL-spillere i stedet 
for, men det faldt ikke i god 
jord hos Nikolaj og de andre 
NHL-spillere, der drømmer 
om OL. 

”Jeg og mange andre var util-
fredse med ligaens beslut-
ning. Vi har derfor presset 
på for at få tilladelse til at 
deltage i OL, for det bety-
der meget for os. Vi tjener 
ikke penge på det, og det 
gør ligaen heller ikke - men 
de tjener på deres ‘VM/OL’, 
som de fleste af os egentlig 
ikke har lyst til at deltage i. 
Derfor blev det klart, at hvis 
NHL ville have os til at spille 
i deres World Cup, så skulle vi 
også have lov til at deltage i 
OL.”

Nikolaj fortæller, at NHL-
spillerne heldigvis har fået 
lov at deltage i OL 2026. Så 
nu ser han og resten af det 
danske ishockeylandshold 
frem mod OL-kvalifikationen 
i august 2024, hvor de skal 
kæmpe mod Storbritannien, 
Norge og Japan i Aalborg. 

“Efter at have ventet så 
længe på at opleve mit 
første OL, er jeg mere opsat 
end nogensinde på at være 
klar til august,” siger han. “At 
deltage i OL i 2026 er en af 
mine store drømme, og jeg 
vil gøre alt for at gøre det 
muligt.”

Indtil da nyder han den dan-
ske sommer i Hasseris. Når 
NHL-sæsonen starter igen 
i september, vender Nikolaj 
Ehlers tilbage til isen, dre-
vet af sine mål om at spille 
professionel ishockey i an-
dre NHL-trøjer, om at kunne 
løfte Stanley Cuppen og 
forhåbentligt være med til at 
deltage i Vinter-OL i 2026 i 
Italien og få et OL-tatover-
ing. 

“Drømmen var jo fra begyndelsen at spille 
NHL, men den drøm har alle små drenge, 
der spiller ishockey. Det var først, da jeg var 
omkring 13-14 år gammel, jeg begyndte at 
kunne mærke, at det måske var realistisk.” 

– Nikolaj Ehlers

Fortsat fra forsiden...

Nikolaj Ehlers deler sin ishockey-rejse fra AIK i Aalborg til NHL-stjernestatus.  
Foto: Helena Ravnsbæk.
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Næste avis kun tilgængelig online: Redaktionen holder sommerferie
Hasserisavis.dk gør alle læsere opmærksom på, at den næste udgave af avisen, der udkommer tirsdag den 6. august, kun vil udkomme digitalt på hjemmesiden. 
Af redaktionen

Redaktionen gør opmærk-
som på, at den næste 
udgave af hasserisavis.dk 
vil læserne kun kunne læse 
online.

Dette skyldes den lille re-
daktions sommerferie i 
uge 29, 30 og 31.

Derfor vil Augustavisen, 
som normalt ville være 
landet i postkasserne, kun 
være tilgængelig digitalt 
og kan findes på vores 
hjemmeside, www.hasseri-
savis.dk, fra tirsdag den 6. 
august.

Redaktionen forsikrer dog, 
at avisen stadig vil være 
fyldt med lokale og spæn-
dende historier. Artiklerne 
vil, ligesom altid, blive delt 
enkeltvist på netavisen 
efter udgivelsen i løbet af 
måneden, så man kan læse 
dem i sit eget tempo.

Få avisen på mail
For at gøre det nem-
mere for vores læsere at 
få adgang til den digitale 
udgave af Augustavisen, 

tilbyder vi også at sende et 
link direkte til din e-mail.

Hvis du ønsker dette, skal 
du blot sende en e-mail 
til info@hasserisavis.dk 
med emnet “Digital avis 
- Ja tak”.

Redaktionen vil derefter 
sørge for, at du modtager 
et link til avisen, så snart 
den er tilgængelig online.

Samtidig meddeler redak-
tionen, at den næste 
trykte avis, September-
avisen, vil blive distribueret 
som sædvanligt og lande i 
postkasserne den 28.-29. 
august.

For yderligere oplysninger 
eller eventuelle spørgsmål 
er man velkommen til at 
kontakte redaktionen på 
info@hasserisavis.dk.

Redaktionen bestående 
af Jens Skovgaard, Helena 
Ravnsbæk og Jesper Fran-

zen, holder sommerferie.
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I Redmark har vi en bred og dyb palette af rådgivnings- og revisionsydel-
ser målrettet forskellige branchers specifikke behov. Det stiller krav om 
en omfattende specialviden og adgang til kompetente rådgivere og spar-
ringspartnere. Vores specialister følger udviklingen tæt, og sikrer vores 
kunder den nyeste viden.

Som en af Danmarks største rådgivnings- og revisionsvirksomheder 
sætter vi et bedre og bredere aftryk som ejerlederens rette rådgiver. Vi 
er landsdækkende, og dermed tæt på vores kunder med kontorer i Aal-
borg, Hadsund, Randers, Viborg, Hadsten, Aarhus og København. Mere 
end 400 medarbejdere arbejder hver dag på at gøre en mærkbar forskel 
for vores kunder.

Mere brancheindsigt fra revisor og rådgiver

RÅDGIVNING | REVISION | SKAT 

“Hos Støvring Kraftvarmeværk sætter vi pris 
på vores tætte relation med Redmark og især 
Frank Nørgaard, der har været revisor for os i 
mere end 20 år. Ud over værdifuld rådgivning og 
det regnskabsmæssige, er Frank også med på 
sidelinjen, når vi laver store projekter, som kræver 
større investeringer, hvor det også er bestyrelsens 
ønske at få lavet en second opinion.”

Claus Haparanda, Driftschef,  
Støvring Kraftvarmeværk

Læserhistorie: Egholmlinjen giver mindre trafik i Hasseris
Hasserisavis.dk har givet ordet til en læser. Læs her Svend Tøftings indlæg om Egholmlinjen, som han mener skal anlægges med hen-
syntagen til omgivelserne.

Af Svend Tøfting

Anlægsloven for en Egholm-
motorvej blev vedtaget i 
Folketinget 14. maj. Hermed 
er mange års drøftelse af 

placeringen af den 3. Lim-
fjordsforbindelse slut.

Forud er gået en af de 
største og mest omfattende 
planlægningsprocesser her-

hjemme. Den startede aller-
ede lige efter Limfjordstun-
nelens åbning i 1969. Der 
har undervejs været overve-
jet 9 forskellige placeringer, 
og det var først i 2014 et 

bredt flertal i Folketinget 
pegede på Egholmlinjen med 
baggrund i en stor VVM-
undersøgelse i 2011 omfat-
tende 3 alternativer.

Den overordnede infrastruk-
tur ved Aalborg er nu lagt 
fast for mange år frem i 
tiden. Den forventes at åbne 
i 2034.

Egholmlinjen starter syd 
for Dall og føres vest om 
Aalborg over Egholm og 
vest om Nørresundby og 
tilsluttes E39 syd for Vest-
bjerg. Der er tilslutningsan-
læg ved Hobrovej (Citysyd), 
Ny Nibevej og Nørholmsvej 
syd for fjorden. Og Nord for 
fjorden er det ved Thistedvej 
og Høvejen.  

Mindre trafik
Etableringen af Egholmlin-
jen ændrer radikalt på trafik-
mønstret i Aalborg og Nør-
resundby. Trafikstrømmene 
i de vestlige bydele bliver nu 
rettet mod den nye forbin-
delse.

Det betyder flere biler på 
tilkørselsvejene tæt på 

Egholmlinjen. Det er i det 
bynære område primært 
Nørholmsvej, Under Lien, 
Svalegårdsvej og Mølholms-
vej i Hasseris og Thistedvej i 
Nørresundby. 

Men vi kan glæde os over, 
at stort set alle andre veje i 
Aalborg og Nørresundby vil 
få mindre trafik! Det gælder 
fx Vesterbro (ca. -10%), Has-
serisvej (ca. -15%), Kong 
Christians Alle (ca. -10%), 
Skelagervej (ca. -25%), og 
Hobrovej i Skalborg (ca. 
-10%). 

Der skal ses på hvorledes  
vejene, der får mere trafik, 
kan ombygges for at tilpasse 
dem til den større trafik.

Modellen fører næsten al 
trafik til og fra Hasseris ad 
Nørholmsvej. Det vil måske 
her være nærliggende at 
flytte meget af denne trafik 
til Svalegårdsvej, der er mere 
facadeløs, og så etablere 
cykelstier på Svalegårdsvej.
 
Der har i mange år været 
afviklingsproblemer på Ho-
brovej i Skalborg for trafik-

ken til og fra City Syd. Der 
kan med etablering af Eghol-
mlinjen forventes en reduk-
tion på 10-15%. Så det vil 
være nærliggende at anlæg-
ge koblingen mellem E45 
og City Syd og måske til Ny 
Nibevej som en første etape 
af Egholmlinjen. 

Store miljøundersøgelser
Modstanderne af Egholm-
linjen har ført en målrettet 
kampagne. Stor respekt for 
denne – det er en del af den 
demokratiske proces. De har 
bl.a. peget på problemer med 
støj, grundvandsikring, as-
bestforekomster og ødelæg-
gelse af natur på Egholm.

Disse emner er medtag-
et i en stor supplerende 
miljøundersøgelse, der blev 
gennemført i 2022-23.

Hvis vi ser på evt. foruren-
ing af grundvandsmagasinet 
ved Frejlev, er der ikke grund 
til bekymringer. Det fremgår 
af miljøundersøgelserne 
”Regnvand vil blive håndter-
et i tætte afvandingssys-
temer og bassiner med tæt 
bund på hele strækningen”. 

Svend Tøfting. Foto: Jesper Franzen. 
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Lad dig inspirere, besøg os på @MULTIFORMAALBORG

MULTIFORM AALBORG
LEVERER MERE END 
KØKKENER I BEDSTE 
KVALITET

Jannie Kjær
Indehaver & indretningsarkitekt

“Hos Multiform Aalborg er vi 
ikke kun fagpersoner, der tegner  
køkkener, som fysisk passer ind
i rummet. Vi ønsker at være din
professionelle sparringspartner
i hele processen. Vi ser på hel-
heden, og vi tør godt at være  
ærlige og at udfordre dine valg,  
så du i sidste ende får ikke bare 
et eksklusivt køkken, men et rum 
der er i en perfekt balance, forener 
æstetik, din livsstil og smag samt 
boligens indretning”

Ændringer i trafikbelastning ved etablering af Egholmlinjen beregnet af Den grønne Mobil-
itetsmodel - 2023.

Det er en metode, der an-
vendes mange steder. 

Og så har der været stor 
debat om asbest. Og her er 
der heller ikke grund til be-
kymring. Asbest er kun far-
lig i tør tilstand, og hvis det 
så kommer i lungerne som 
støv. Hvis der findes asbest 
i linjeføringen, vil det blive 
flyttet til et godkendt de-
pot i våd tilstand i ”henhold 
til gældende lovgivning”, og 
det fremgår af de suppler-
ende miljøundersøgelser at 
”konsekvensen vil være ube-
tydelig”. 

Og så er der naturområdet. 
Her er det i forbindelse med 
de supplerende miljøunder-
søgelser fastlagt, at der 
udlægges 160 ha ny natur, 
hvoraf de 100 er erstat-
ningsnatur. De resterende 
60 ha udlægges for at kom-
pensere for kvælstofudled-
ning fra biltrafikken.

Der udlægges ikke erstat-
ningsnatur på Egholm, idet 
de supplerende miljøunder-
søgelser viser, at der stor 
set ikke inddrages natur på 
Egholm, da motorvejen for-
løber over dyrkede marker.  
Der udlægges dog ca. 25 ha 
ny strandeng på sydsiden 
ved tunnelen under Limfjor-
den.

Forblive en ø
Det er klart at Egholm mister 
noget af sin rekreative værdi 
med etablering af en Eghol-
mforbindelse. Men Egholm 
kan fortsat bevare nogle af 
de rekreative værdier ved 
at bevare færgedriften til 
Egholm. Med fortsat færge-
drift kan Egholm bevare sin 
ø-status, og øen vil fortsat 
være et godt rekreativt mål, 
ikke mindst for de mange 
gæster på Kronborg. De kan 
her hverken se eller høre 
trafikken fra motorvejen. Og 
motorvejen generer heller 
ikke de følsomme Natura 
2000 områder på vestenden 
af Egholm.
Og så er der støjsiden. Der 
er planlagt etablering af i alt 
5,3 km støjskærme ved Dall, 
på begge vejsider I Drastrup, 
og øst for motorvejen ved 
Nørholmsvej/Æblevangen. 

Der vil komme mere støj ved 
bebyggelserne i Hasseris 
Enge – men den er under den 
vejledende grænse for støj-
belastede boliger på 58 dB.  
Og den samlede støjbelast-
ning i Aalborg/Nørresundby 
falder faktisk lidt pga. mindre 
trafik på mange byveje.

Støjen kan reduceres yder-
ligere med støjdæmpende 
asfalt og ved at nedsætte 
hastigheden på nogle tids-

punkter. Og det kan også 
overvejes at etablere flere 
støjskærme på det kommu-
nale vejnet.

Aflastning af vejene i Aal-
borg Midtby giver også mu-
lighed for ændret anven-
delse. Aalborg kommune er 
allerede startet med at se på 
mulighederne for at etablere 
en nord-syd gående Plus-
bus2 løsning over Limfjords-
broen, som får mindre trafik. 
Det kan styrke den kollektive 
trafik.

Dialogen skal i gang
Egholmlinjen er besluttet, og 
vi skal i Hasseris se hvorledes 
vi kan få den etableret med 
mindst mulig gene for områ-
det. Vi skal i Hasseris følge 
det kommende anlægsarbej-
de tæt, og vi skal allerede nu 
i dialog med Aalborg Kom-
mune om ombygning af de 
veje, der får mere trafik.

Jeg vil opfordre Hasseris 
Grundejerforening om at gå 
i dialog med Aalborg kom-
mune, om hvorledes det kan 
ske.

Og selv om Egholmlinjen 
først åbner om ti år, skal der 
tages fat allerede nu i forbin-
delse med planlægningen af 
anlægsarbejderne.



A.I.-investeringer: Hvad bør investorerne vide? 
Hvad bør man vide, inden man springer ud i det store investeringseventyr med A.I.? Her er investeringsekspert Henrik Holst Peter-
sens råd til at navigere i mulighederne og truslerne ved kunstig intelligens.

Henrik foran sin computer med Bloomberg-terminalen, der dagligt giver hurtig og præcis adgang til vigtige oplysninger fra finansverdenen – information, der i høj grad genereret af 
robotter. Foto: Helena Ravnsbæk.

Af Helena Ravnsbæk

Kunstig intelligens (A.I.) 
er for længst trådt ud af 
fremtidens skygger og ind 
i vores nu. A.I. Fra robot-
plæneklippere, der trimmer 
græsplæner til GPS-syste-
mer, der foreslår den hurtig-
ste rute på vores telefoner. 
A.I. er kommet for at blive.  

”Udviklingen inden for A.I. 
går utroligt hurtigt, og 
især på jobmarkedet og i 
dagligdagens rutiner vil A.I. 
revolutionere, hvordan vi ar-
bejder og lever,” understre-
ger Henrik Holst Petersen, 
investeringschef ved Ring-
kjøbing Landbobank.

Det er derfor nærliggende 
at se på A.I. gennem in-
vesteringsbrillerne.

Teknologi i vækst 
For udover at A.I. er blevet 
en del af vores hjem, står vi 
også over for dets indtog på 
arbejdspladsen med flere 
fordele, hvor øget produk-
tivitet fremstår som en af 
de mest åbenlyse. Ifølge 
den amerikanske invester-
ingsbank Goldman Sachs 
kan A.I. booste den årlige 
vækst i den vestlige verden 
med 1,5% over de næste 
10 år. Til sammenligning 
var væksten kun på 2,3% i 
2023. 

”Det er faktisk en betydelig 
stigning, og den vil gøre 
en enorm forskel for vores 
økonomiske vækst,” udtaler 
investeringschefen. 
Henrik Holst Petersen 

forklarer, at fordelene ved 
A.I. er, at teknologien kan 
automatisere gentagne 
og tidskrævende opgaver, 
hvilket frigør tid til mere 
værdiskabende arbejde. 
A.I. kan også træffe bedre 
beslutninger ved at analy-
sere enorme datamængder 
på kort tid og identificere 
komplekse mønstre og 
tendenser, som mennesker 
måske ikke opdager. Dette 
har potentiale til at revo-
lutionere industrier som 
finans, sundhedspleje og 
produktion.

Bankernes hjælp
Inden for finanssektoren 
ser Henrik Holst Petersen 
store muligheder for A.I. 
Udover at kunne få hjælp 
til at lave omkring 75% af 
sine PowerPoint-præsen-
tationer til foredrag, ser 
han også en fremtid, hvor 
teknologien kan hjælpe 
bankerne med at opdage 
mønstre og identificere 
svindel mere effektivt. 
Henrik refererer til den om-
diskuterede TV2-dokumen-
tar ‘Den Sorte Svane’, hvor 
journalist Mads Brügger 
og hans hold viser, hvordan 
kriminelle samarbejder med 
advokater, forretningsfolk 
og entreprenører om hvid-
vaskning af penge og an-
den svindel i Danmark.

“Apropos ‘Den Sorte Svane’, 
kan A.I. hjælpe bankerne 
med at overvåge transak-
tioner ved at bruge møn-
stergenkendelse, hvilket 
gør processen hurtigere 
og mere effektiv. Selvom 

metoderne ofte er ‘black 
boxes’ af hensyn til at und-
gå spekulation, er jeg over-
bevist om, at A.I. allerede 
anvendes til dette. Teknolo-
gien kan i dag opdage langt 
mere end for blot kort tid 
siden,” udtaler Henrik. 

A.I. som strategi
I forhold til investeringer 
kan A.I. også udnyttes ef-
fektivt. Mens traditionelle 
algoritmer længe har været 
anvendt på det finansielle 
marked, bliver spillet mere 
dynamisk med A.I. Hvor 
man tidligere fulgte mere 

formelbaserede strategier, 
såsom at sælge en aktie, 
hvis den faldt under den 
gennemsnitlige kurs over 
de seneste 100 dage, kan 
A.I. nu bruge avanceret 
maskinlæring og mønster-
genkendelse til at opdage 
komplekse mønstre, som 
mennesker ikke nødvendig-
vis kan identificere. 
Dette åbner døren for nye 
investeringsmuligheder, 
hvor A.I. også kan benyttes 
som strategi til at handle på 
vegne af investorer. 

“Der findes i dag fonde, der 
allerede anvender kunstig 
intelligens som strategi, 
hvor A.I. er hyret til at han-
dle på vegne af investorer,” 
siger Henrik og understre-
ger vigtigheden af at være 

opmærksom på de etiske 
overvejelser bag sådanne 
investeringer.

”Hvis der ikke er opsat ram-
mer for teknologien, kan 
man risikere at investere i 
alt muligt – også ting, man 
måske ikke som udgang-
spunkt selv ville have in-
vesteret i. Så her skal man 
lige holde øje i forhold til 
etiske spørgsmål,” påpeger 
Henrik.

Direkte A.I.-investor
Det er også muligt at in-
vestere direkte i den nye 

teknologi, og Henrik Holst 
Petersen ser store invester-
ingsmuligheder i virksom-
heder, der arbejder med A.I. 
I dag er A.I.-udviklingen dre-
vet af store selskaber som 
Microsoft med deres Ope-
nAI og Copilots, samt Alpha-
bet (Google) og Meta (Face-
book), der alle investerer 
kraftigt i området. Elon 
Musk har for nylig rejst 6 
milliarder dollars til sin start-
up, xAI, der skal konkurrere 
med disse giganter, hvilket 
tyder på intens konkurrence 
i sektoren.

A.I.-værdikæden
Henrik Holst Petersen 
mener dog, at man med 
fordel kan kaste et bredere 
blik på A.I.-værdikæden 
og fokusere på infrastruk-

turen, der understøtter A.I.-
teknologien. Han nævner 
chipproducenterne som de 
mest oplagte kandidater, 
især Nvidia, der har været 
en pioner på området. 
”Nvidias succes er dog ikke 
gået ubemærket hen blandt 
aktieinvestorerne, da aktien 
på 19 måneder er steget 
med knap 700% og i dag 
er verdens 3. største børs-
noterede selskab,” fortæller 
Henrik. Han peger også på 
virksomheder som ABB, 
Keyence, FANUC, Sony 
og Albemarle, der leverer 
nøglekomponenter som 
sensorer, optik, servomo-
torer og batterier, der er 
afgørende for A.I.-systemer 
og robotter.

”Som udgangspunkt kan det 
være klogt at sprede sine 
investeringer på forskellige 
punkter i værdikæden frem 
for kun at fokusere på et 
enkelt punkt,” siger han. For 
selvom en virksomhed ser 
lovende ud nu, er der ingen 
garanti for dens langsigt-
ede succes. Erfaringerne 
fra dot-com boblen viser, 
at lovende virksomheder 
som Netscape Navigator, 
MySpace, Nokia og AltaVis-
ta ikke nødvendigvis blev de 
langsigtede vindere. 

Fælles spilleregler
Selvom A.I. bringer mange 
fordele, er der også be-
kymringer omkring datasik-
kerhed og privatliv, da A.I. 
systemer indsamler og anal-
yserer store mængder per-
sonlige data. Spørgsmålene 
om, hvem der har kontrol-

len over disse systemer, og 
hvordan de bliver brugt, er 
stadig uafklarede. 

I forhold til investeringer 
forklarer Henrik Holst Pe-
tersen, at der også kan 
opstå nogle ubalancer i 
markedet, eftersom ameri-
kanske og europæiske 
selskaber kan løbe ind i be-
grænsninger i forhold til da-
taindsamling, som kinesiske 
selskaber måske ikke har.

”De vestlige selskaber kan 
løbe ind i nogle politiske 
begrænsninger i forhold 
til indsamling af data, så 
konkurrencen med fx kine-
siske selskaber kan i en år-
række køre skævt, indtil der 
på et tidspunkt kommer en 
konsensus om nogle fælles 
spilleregler,” forklarer Hen-
rik. 
Investeringseksperten an-
befaler, at man som inves-
tor enten bør være agil i 
sin strategi, ikke kun i gode 
tider, men også når det går 
skævt, og være parat til at 
træffe nye beslutninger. 
Alternativt kan man vælge 
at sprede sine invester-
inger bredt for at håndtere 
risikoen og opnå en vis sik-
kerhed. At have fingrene 
i flere potter kan give en 
tryghed, selv når markedet 
svinger. 

Alle ovennævnte selskaber 
er ikke en anbefaling, men 
alene eksempler på virk-
somheder, der indgår i den 
transformation, som A.I. 
medfører.

”Udviklingen inden for A.I. går utroligt 
hurtigt, og især på jobmarkedet og i  
dagligdagens rutiner vil A.I. revolutionere, 
hvordan vi arbejder og lever.” 

– Henrik Holst Petersen.

Økonomi
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Illustration der viser den endelige udformning af bebyggelsen på Spritfabrikkens område. 
Polfoto.

Af Jens Skovgaard

Rambøll udarbejdede i 
2015-17 på opdrag af Aal-
borg Teater en plan for Det 
NY AAT. Logoet er siden æn-
dret til TEAATRET. Planen 
omfattede den gamle Mal-
teribygning, samt opførelsen 
af en større scenetilbygning 
vest for Malteribygningen. 
Denne grundidé er blevet 
fastholdt i den opdaterede 
plan oplyser formanden for 
Styregruppen, Henriette von 
Platen-Hallermund, der også 
er næstformand i teatrets 
bestyrelse.

Bidrage til udformning
“Men vi har bedt Rambøll om 
at forenkle planens indhold, 
så der i højere grad bliver 
mulighed for input og idéer 
fra de kommende sponso-
rer og fonde til ikke blot at 
medvirke til finansieringen, 
men også bidrage til selve 
udformningen af teatret,” 
siger Henriette von Platen-
Hallermund og fortsætter: 

”I både Styregruppen og i 
teatrets ledelse håber vi, at 
det vil højne interessen for 
at være med til at realisere 

vores drøm om et nyt teater 
i Aalborgs gamle industri-
område, hvor det bliver en 
del af andre kulturtilbud for 
borgerne.” 

Samtidig oplyser hun, at 
man har besluttet at of-
fentliggøre det nye prospekt 
for teatret ved et event på 
Sprittens område i slutnin-
gen af august. Teatret har 
besluttet at vente med of-
fentliggørelse indtil da.

Den meget diskuterede par-
keringsproblematik i områ-
det er endnu ikke på plads, 
oplyser Henriette, men der 
arbejdes fortsat på at få 
plads til et P-hus.

Borgerne inviteres 
Eventet i slutningen af 
august er tænkt som et 
åbent hus-arrangement med 
servering, præsentation af 
prospektet og lidt kunst. 
Der vil således blive mulig-
hed for borgerne til dels at 
besøge området med den 
tidligere spritfabrik, hvor 
bygningerne nu er fredet, og 
samtidig få et konkret indblik 
at hvordan TEAATRET kom-
mer til at se ud.

Et tidssvarende teater
hasserisavis.dk har også 
kontaktet teatrets nye di-
rektør Claus Nørgaard Poul-
sen for at høre hans umid-
delbare indtryk af planen. 
Claus fortæller, at han også 
er medlem af styregruppen 
og derfor direkte involveret 
i projektet. 

“Jeg synes, det er vildt spæn-
dende at være med til at ar-
bejde for det ny teater,” siger 
Claus. 
“Vi må jo indrømme, at stan-
darden i det nuværende 
teater ikke er tidssvarende, 
så også derfor vil det give 
nye muligheder for teatrets 
udvikling, når vi kan tilbyde 
publikum et moderne og 
tidssvarende teater, og der-
med også kan sætte fore-
stillinger op, som det ikke 
har været muligt at lave i det 
gamle teater”.

Nyt liv til Aalborgs teaterdrømme
Rambøll og Aalborg Teater præsenterer en revideret plan for TEAA-
TRET med fokus på forenkling og sponsorinddragelse. Offentlig-
gørelsen finder sted ved et event i august, hvor borgerne inviteres 
til at få et indblik i det kommende teater.

hasserisavis.dk
-

- lokale nyheder hver dag

August udgaven  
udkommer DIGITALT  
tirsdag den 6. august

hasserisavis.dk

Vind med:



JUBILÆUMSFEST - 20 år i Mølleå
Lørdag den 24. August fra kl. 18.00 

Velkommen til en festlig sensommeraften med velkomst og tale i 
gårdhaven med appetizers og champagne fra Moêt & Chandon.

Herefter 4 retters sensommermenu i restauranten med de  
største klassikere, - hertil vine afstemt til menuen. 
SOULKOMPAGNIET sætter gang i dansegulvet ca. kl. 22.30. 

Pris pr. kuvert 1.298,- (Begrænset antal pladser) 

www.mortenskro.dk
info@mortenskro

Hasseris Gymnasium: 2.g’er taler til Nordisk Talefest i Bergen
”Jorden har ikke brug for os. Vindene har ikke brug for os for at blæse. Havene skal nok blive ved med at strømme, solen stopper ikke med 
at skinne, bare fordi vi er væk,” sagde Caroline Jeppesen i sin tale, Udryddelsen, til Nordisk Talefest i Bergen. 

Af redaktionen

Selvom disciplinen reto-
rik ikke direkte fremgår af 
skoleskemaet, arbejder 
elever på Hasseris Gymna-
sium stadig målrettet med 
kompetencerne at kunne 
skrive og holde en tale. Og 
vigtigheden af at have ordet 
i sin magt og dét at kunne 
holde en effektfuld tale kan 
næppe overvurderes. Sam-
tidig ved de fleste, der har 
prøvet at holde en tale, at 
det slet ikke er nogen let dis-
ciplin at forfatte og fremføre 
et budskab over for en for-
samling.

For en gruppe af 2.g-elever 
på Hasseris Gymnasium har 
foråret budt på et projekt-
forløb i faget dansk, hvor der 

er arbejdet intensivt med at 
lære at skrive og holde taler. 
Rammen omkring projek-
tet har været Nordisk Tale-
fest, der er en festival, hvor 
det talte ord fejres, og hvor 
gymnasieelever fra Dan-
mark, Norge og Sverige får 
en platform at tale fra. Alene 
fra Danmark har i alt ca. 50 
gymnasieklasser deltaget i 
årets talefest, hvor emnet 
var ”Drømme”.

Om klimakrisen
Elevernes taler er fra be-
gyndelsen udviklet i under-
visningen og afprøvet lokalt 
på skolerne og dernæst 
indsendt til en professionel 
bedømmelseskomité. I første 
omgang blev i alt 60 taler og 
talere fra hele Danmark ud-
valgt til den nationale semi-

finale. Herfra kvalificerede 
de ti mest overbevisende 
talere sig til den store nord-
iske talefestfinale i Bergen 
d. 10. maj, og én af disse ti 
deltagere var Caroline Jeppe-
sen fra Hasseris Gymnasium, 
der deltog med en meget 
personlig og overbevisende 
tale om klimakrisen.
 
Vi har sat Caroline og  
dansklærer Lotte Prætorius 
stævne for at høre lidt mere 
om oplevelserne ved at have 
været del af det store fæl-
lesnordiske talefestarrange-
ment.

Først og fremmest forklarer 
Caroline, hvorfor hun tror, at 
netop hendes tale blev ud-
valgt som én af de ti danske 
finalister: 

”Min tale giver nok en anden 
vinkel på emnet end de fleste 
andre klimataler i konkur-
rencen. Min tale fokuserer 
meget på, at klimakampen 
først og fremmest handler 
om menneskeartens over-
levelse, og at der skal meget 
mere til end individuel han-
dling, hvis menneskeheden 
skal bestå. Derfor skal vi væk 
fra det overdrevne fokus på, 
hvad individet kan gøre for 
at redde jorden og i stedet 
fokusere på, hvordan vi kun i 
fællesskab kan redde os selv 
og hinanden.”

Et vigtigt forum
Caroline har været rigtig glad 
for at få lov til at deltage i 
projektet og mener, at fes-
tivalen udfylder et tomrum, 
som unge mennesker ellers 
oplever i forhold til klimade-
batten: 

”Det er min generation, 
der skal leve med kon-
sekvenserne af klimaudfor-
dringerne, men det er nor-
malt ikke min generation, 
der fylder i debatten. Min 
generation er vokset op med 
skyggen af klimaskyld hæn-
gende over sig, selvom prob-
lemerne er skabt længe før, 
vi blev født. Men ved at have 
deltaget i Nordisk Talefest 
føler jeg nu, at min stemme 
har haft mulighed for at blive 
hørt.”

Denne opfattelse under-
støttes af Carolines dansk-
lærer, Lotte Prætorius, der 

også ser talefesten som et 
vigtigt forum, hvor de unge 
kan komme til orde. ”Jeg 
synes det er væsentligt i 
vores samfund i dag, også 
som led i en demokratisk 
dannelsesproces, at vi giver 
de unge mennesker en plat-
form, hvor de kan udtrykke 
deres holdninger og komme 
til orde”, og sandsynlig-
vis af netop denne grund 
har hun oplevet et meget 
stort engagement omkring 
taleskrivningen hjemme i 
klasseværelset: 

”Det har motiveret eleverne, 
at ét af kravene til talerne 
var, at det skulle være en 
autentisk stemme, altså 
noget de personligt mente 
og havde på hjerte. Alle tog 
opgaven meget alvorligt 
og var meget engagerede. 
Samtidig mærkede jeg, at 
der i klasserummet opstod 
en enorm respekt over for 
hinanden som følge af det 
personlige engagement, 
der individuelt var lagt i den 
enkelte tale”, fortæller den 
meget tilfredse dansklærer, 
der uden tøven vil deltage i 
projektet næste gang, der er 
mulighed for det.  

Sidegevinster
Samtidig kan både elev og 
lærer se, at deltagelsen 
i projektet også giver en 
masse andre sidegevinster 
med i bagagen:

”Eleverne får utrolig meget 
ud af at prøve et projekt 

som dette, fordi de ikke blot 
lærer at skrive en tale, men 
også skal forholde sig til 
dét at skulle performe og 
formidle talen. Denne evne 
er afgørende vigtig at be-
herske i mange andre sam-
menhænge, fx når man skal 
til en jobsamtale eller en 
mundtlig eksamen,” forklarer 
dansklæreren.
Og for Caroline har delta-
gelsen også haft den si-
degevinst, at hun er blevet 
opmærksom på, at der nok i 
en eller anden udstrækning 
hersker en fællesnordisk 
identitet mellem unge i Dan-
mark, Norge og Sverige, som 
kommer til udtryk gennem 
sproget: 

”Jeg tror, at det faktum, 
at vi kun måtte tale vores  
modersmål og ikke kunne 
gemme os bag engelsk, 
var medvirkende til, at op-
levelsen blev endnu mere 
autentisk og stærk, og at vi 
rent faktisk kunne forstå hi-
nandens følelser og tanker 
på en anden måde, end hvis 
talerne og samtalerne om-
kring dem var foregået på 
et fremmedsprog,” forklarer 
hun. 

”Nordisk Talefest” er en del 
af projektet ”Norden og 
verden – retorisk medborger-
skab, før, nu og i fremtiden”, 
som ledes af Danske Taler 
med støtte fra A.P. Møller 
Fonden.

Caroline Jeppesen taler ved Nordisk talefest Bergen. Foto Tove K. Breistein
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Botex Aalborg:
Husk vores nye 
adresse på 
Kornblomstvej 2

Alle former for  lækre og funktionelle 
gardinløsninger. Book et møde og 
lad os finde en løsning som passer 
til netop dit hjem og dit behov for 
afskærmning. Botex Aalborg . Kornblomstvej 2

9000 Aalborg .Tlf. 54 34 24 40

KFUM Fodbold klar til ny sæson med styrket pigehold
Aalborg KFUM Fodbold styrker pigeafdelingen med nye spillere og et nyt samarbejde med Fortuna Hjørring for de dygtigste.
Af Helena Ravnsbæk

Aalborg KFUM Fodbold er 
klar til at starte den nye sæ-
son i slutningen af juli med 
en stærkere og mere omfat-
tende pigeafdeling. Klubben 
har i øjeblikket 46 piger på 

årgangen 2009-2010, og 
allerede nu ved man, at yder-
ligere fem-seks piger, heraf to 
piger fra AaB Pige Akademiet, 
vil slutte sig til holdet efter 
sommerferien.

Siden træningsstart i janu-

ar måned er holdet blevet 
forstærket med otte piger fra 
AaB Pige Akademiet og Gug 
Boldklub, og med de ti årgang 
2008 piger fra klubbens nu-
værende U17 hold, vil holdet 
efter ferien bestå af mere 
end 50 pigespillere. 

Fodbold for alle
Årgangsansvarlig for 2009-
2010 årgangen, John Skovlyk, 
ser også glædeligt på den 
store tilstrømning af nye spill-
ere. Han fortæller, at for at 
imødekomme den voksende 
gruppe piger efter sommer-
ferien, vil klubben tilmelde tre 
hold i U17-ligaen fordelt på 
Liga1, 2 og 3.

”På den måde vil der været et 
tilbud for alle piger” siger John 
Skovlyk. ” Både for de dygtige, 
dem i midten og dem der 
spiller for det sociale. Vi er en 
breddeklub og siger ikke nej til 
nye piger” tilføjer han.

Derudover vil klubben tilmelde 
et U15-hold, hvor de dygtig-
ste årgang 2010/2011 piger 
får mulighed for at spille på 
højeste mulige niveau efter 
sommerferien. Årgangsan-
svarlig John Skovlyk håber, at 
endnu flere piger vil blive in-

spireret til at blive en del af et 
stærkt træningsmiljø og spille 
kampe på et højt niveau.

Nyt samarbejde 
Et nyt samarbejde med For-
tuna Hjørring er også en 
vigtig del af klubbens strategi 
om at styrke pigefodbolden. 

”Vi er blevet samspilsklub 
med Fortuna Hjørring, der vil 
sende egne trænere ud for at 
inspirere piger og trænere på 
alle årgange. Er der pigespill-
ere, der er ekstraordinært 
dygtige, skal de naturligvis 
tilbydes muligheden for at 
udvikle sig yderligere i et 
elitemiljø, og her matcher 
Fortuna Hjørring visioner og 
værdier med det, Aalborg 
KFUM Fodbold står for,” siger 
John Skovlyk.

”Vores vigtigste opgave som 
breddeklub er at sikre, at 
det miljø ”vores” pigespillere 

ender i, hvis de er dygtige 
nok, er et sundt miljø, hvor 
pigerne bliver behandlet or-
dentligt. Vi har tidligere haft 
et uformelt samarbejde med 
AaB Pige Akademiet, men 
Fortuna Hjørring har været 
meget overbevisende i de 
møder, der har været afholdt 
løbende hen over foråret,” 
forklarer John.

Aalborg KFUM Fodbold ser 
frem til en spændende sæ-
son med en stærkere og mere 
mangfoldig pigeafdeling. ”Det 
samarbejde, vi har indgået 
med Fortuna Hjørring, er no-
get alle i Aalborg KFUM Fod-
bold kan være stolte af,” siger 
John Skovlyk. 

“Vi har noget for alle og håber, 
at endnu flere piger vil være 
en del af vores fællesskab,” 
understreger han.

Pigerne Frida, Tilde og Ida glæder sig til at spille i Liga 1 efter sommeren. Foto: Helena Ravnsbæk.

Indkaldelse til ejendomsdom
 
Sags nr. BS-8793/2024-ALB

Retten i Aalborg har den 22. marts 2024 afsagt kendelse om, at der i henhold til retsplejelovens § 
476, jfr. mortifikationslovens §§ 3-7 og 8, stk. 1, med henblik på at opnå ejendomsdom, tillades, 
at der sker offentlig indkaldelse af den eller de, som måtte anse sig for værende berettigede som 
adkomsthaver til ideel andel på 2.700/13100 af ejendommen matr.nr. 2 au Aalborg Bygrunde, jfr. 
mortifikationslovens § 5.
I tingbogen er ejer af ejendommen anført som Ejerforeningen Vilgers Hus, tidligere I/S Vestre Hav-
nepromenade 3-5.
Alle der har indvendinger imod, at Ejerforeningen Vilgers Hus, tidligere I/S Vestre Havnepromenade 
3-5 får ejendomsdom, indkaldes til behandling af begæringen, der er berammet til foretagelse ved:
 
Retten i Aalborg, Badehusvej 17, 1. sal, 9000 Aalborg,
fredag, den 4. oktober 2024 kl. 9.00
 
hvor alle og enhver, der måtte have indsigelser mod, at der meddelelse ejendomsdom som begæ-
ret, skal give møde og fremkomme med indsigelser og fremlægge eventuel dokumentation herfor.
 
Såfremt der ikke fremkommer indsigelser senest ved retsmødet, må det forventes, at der afsiges 
ejendomsdom i overensstemmelse med begæringen herom.



Få overblik  
over fremtiden 
Hænger ønsker og økonomi sammen? 
Måske, men lad os tage et kig.

Book et uforpligtende økonomitjek og 
få overblik over dine muligheder  
– både nu og i fremtiden.

Vi har tid, når du har tid.

Aalborg, Vestbyen
Kastetvej 40
9000 Aalborg
T 8222 9040

Aalborg, Budolfi Plads
Algade 42
9000 Aalborg
T 8222 9010

spard.dk

Trine
T 8222 9015
Aalborg  
Budolfi Plads 

Anders
T 8222 9046
Aalborg 
Vestbyen

Nyt aktivt kvindefællesskab i Hasseris
Et lokalt kvindeligt fællesskab omkring motion og aktivitet, ”Stolpens Aktive Kvinder”, har allerede vist sig at være en succes.

Af Helena Ravnsbæk

Det hele begyndte, da Trine 
Busk selv ville finde nogen 
at løbe med. 

”Jeg er meget socialt anlagt, 
og jeg vil gerne have nogen 
at være aktiv sammen med. 
Det er hyggeligst, når man 
er sammen om det,” siger 
Trine Busk. 
Med denne tanke lavede 
hun et opslag på sin egen 
Instagramprofil i maj, hvor 
hun spurgte, om nogen 
havde lyst til at løbe med 
hende mandag kl. 20. Til 
hendes glæde dukkede der 
allerede den første man-
dag en løbemakker op. Hun 
gentog opslaget, og den 
efterfølgende mandag var 
de fire. 

Trine besluttede herefter 
at dele sin idé i Facebook-
gruppen “Hasseris Info Tav-
le”, som har 8.700 medlem-
mer. Dette viste sig at være 
en stor succes. 
”Det stak fuldstændig af på 
et døgn. Der var 600 likes 
og en masse kommentarer,” 
fortæller Trine.

Et aktivt fællesskab
Kun fem mandage ef-
ter Trines første opslag, 
dukkede 16 kvinder op ved 
Stolpedalsskolens parker-
ingsplads for at være aktive 
sammen. 

Trine har nu etableret en 
ny Facebookgruppe kal-
det “Stolpens Aktive Kvin-
der”, som allerede har 250 
medlemmer. Det er hendes 
ambition er at skabe et 
fællesskab, der er nemt og 
uforpligtende. 
”Man skal ikke betale noget, 
man skal komme, når man 
har lyst, og det skal være 
for alle aldre og alle tem-
poer,” siger Trine. 

Når kvinderne mødes om 
mandagen kl. 20 deles 
fællesskabet op i to grup-
per – en løbegruppe og en 
gågruppe, der starter og 
slutter sammen og giver 
highfives, hvilket er med til 
at styrke fællesskabet. De 
løber eller går i ca. 35-40 
minutter i skoven omkring 
Vestre Allé, hvilket typisk 
svarer til ca. 5 km løb.

Lokale kvinder
For fremtiden håber hun, 
at det ikke kun vil handle 
om gå- eller løbeture. Hun 
planlægger selv at tilbyde 
gratis yogaevents i løbet 
af sommeren, og opfordrer 
andre medlemmer til også 
at arrangere aktiviteter. Det 
kan være alt fra cykling til 
paddel og ladywalk. 

”Det hele handler om, at vi 
skal være aktive sammen, 
og så er der jo god mu-
lighed for at invitere andre 
kvinder med til en aktivitet, 
som man selv holder af at 
lave,” siger Trine. 

Selvom gruppen vokser 
hurtigt, ønsker Trine at hol-
de det lokalt. 

”Det behøver ikke være 
stort, og der er måske også 
en værdi i, at man kan hilse 
på hinanden nede i Fø-
tex eller Rema i Bymidten, 
og lige få en snak sam-
men,” siger hun og tilføjer 
smilende, at der er plads til 
lige så mange aktive kvin-
der, som skoven tillader. Trine Busk har selv skoven i sin i sin baghave, hvor hendes initiativ “Stolpens Aktive 

Kvinder” samler kvinder til løb og gåture. Foto: Helena Ravnsbæk.



Er dette din sommerbil?
• Eget finansieringsselskab
• Ingen fordyrende mellemled

Kan leases fra kun

9.180,-
Pr. måned - ex. moms

Leasing til private og erhverv
Vi tilbyder leasing på alle typer biler, 
hvad enten det er stor rummelig SUV, 
smart familie stationcar med plads til  
ungerne, eller sjovt sommerkøretøj.
 
     Kontakt os på:
     Tlf: 70 22 22 02
     Mail: info@nordicleasing.dk

www.nordicleasing.dk | info@nordicleasing.dk

Attraktiv 
firma-

beskatning

ved erhvervs-
kørsel!

Porsche 911 Turbo S
Cabriolet
Adaptiv undervogn
Lys- og sportspakke
El-lædersæder - komfort
Burmester Sound System
Navigation
20” exclusive fælge
+ meget mere.

VELA: En virksomhed, der gør en forskel
VELA skaber ikke bare ergonomiske stole til mennesker med funktionsnedsættelser, men de har også etableret en arbejdspladskultur, 
der gør en varig forskel for både medarbejdere – både inden og efter pensioneringen. 
Af Helena Ravnsbæk

Hos VELA (VERMUND LARS-
EN A/S) summer fabrikken 
af aktivitet. Den nordjyske, 
familieejede virksomhed, 
grundlagt i 1935 af Ver-
mund Larsen, er kendt for 
sine ergonomiske stole, der 
gør en forskel for mennesker 
med funktionsnedsættelser 
over hele verden.

Men VELA’s indflydelse 
rækker langt ud over deres 
produkter. Virksomheden gør 
også en betydelig forskel for 
deres ansatte, og det bliver 
tydeligt, når man går en tur i 
maskinrummet og taler med 
medarbejderne.

”VELA er et fantastisk 
sted at arbejde,” lyder det 
i produktionen. Medarbe-
jderne roser især VELA for 
den gode oplæring, det 
tætte forhold til ledelsen og 
den ro i tempoet, der præger 
arbejdsmiljøet. 

Men noget, der især går igen, 
er VELA’s seniorordning – en 
ordning, der har medvirket til, 

at de blev kåret som “Dan-
marks Bedste Arbejdsplads 
for Seniorer 2024”. 

Vækst med værdier
Siden 2003 har Per Buus 
stået ved roret. Han 
fortæller, at VELA har haft 
base på Gøteborgvej siden 
1961, men for nylig har ud-
videt faciliteterne ved at op-
købe Skelagervej 11. Denne 
udvidelse har fordoblet virk-
somhedens kapacitet og si-
kret plads til fortsat vækst.
Han nævner også, at VELA 
netop har opkøbt en virk-
somhed i Florida for at sikre 
sin plads på det amerikan-
ske marked. I 2023 landede 
VELA på et årsresultat efter 
skat på over 16,5 mio. kr., og 
ifølge planen skal de vækste 
yderligere med minimum 30 
% frem mod 2027.

“På godt nordjysk er VELA 
en fornuftig virksomhed, 
der tjener penge. Men hvor-
for?” spørger han retorisk. “Vi 
vækster ikke, fordi vi er hel-
dige. Vi vækster, fordi vi be-
handler vores medarbejdere 
godt,” forklarer han.

Gør en forskel
Per Buus viser os rundt i 
produktionen, hvor med-
arbejderne er dybt en-
gagerede i at fremstille 
de ergonomiske stole, der 
sendes ud til kunder over 
hele verden. Stole, som giver 
bevægelighed og frihed til 
mennesker med funktions-
nedsættelser.

Per Buus stopper ved en 
arbejdsstation, hvor en  
medarbejder netop er ved 
at færdiggøre en stol. Han 
fortæller, at en del af on-
boarding-processen inde-
bærer, at nye medarbejdere 
er med til at overlevere en 
stol til en ny ejer. 

“Så kan de kan se, hvordan vi 
gør en forskel, når vi leverer 
en stol til en lille pige, der 
skal sidde i den, køre op, ned, 
frem og tilbage. Man er ikke 
den samme medarbejder, når 
man kommer hjem igen, for 
det gør indtryk,” forklarer Per 
Buus.

Honnør til seniorer
VELA har implementeret en 

Per Buus fortæller, at man kan betegnes som senior, når man runder 55 år. Han er selv 60 år 
og har været direktør hos VELA siden 2003. Foto: Helena Ravnsbæk.

robust seniorordning, hvilket 
har medført, at de blev kåret 
som “Danmarks Bedste 
Arbejdsplads for Seniorer 
2024”. Den indebærer bl.a., 
at man som seniorer kan 
gå ned i tid og vælge en 4-, 
3- eller 2-dages arbejdsuge 
som en del af en blød over-
gang til pension. 

“På den måde bevarer de 
tilknytningen til virksom-
heden, og vi bevarer også 
tilknytningen til dem,” siger 

Per Buus. Derudover har et 
særligt tilbud til sit pension-
erede personale.
 
“Vi er en virksomhed fra 
1935, så vi har en del 
tidligere ansatte, der er gået 
på pension. Til dem har vi 
lavet en klub, som vi kalder 
Honnørklubben,” siger Per 
Buus og fortæller, at VELA’s 
tidligere ansatte inviteres 
også til sociale arrange-
menter og får mulighed for 
at give virksomheden feed-
back gennem “Honnørklub-
ben”. 

“De har ikke længere noget 
i klemme over for os, så de 
kan ærligt fortælle os, hvad 
de mener. Det er en god 
sparring uden filter,” siger 
Per, der sætter pris på sine 
3-4 møder om året med 
Honnørklubben. 

Værdier og kultur
Per Buus har en klar filosofi 
om, at virksomhedens vækst 
skyldes medarbejdernes en-
gagement og dedikation. 

“Man skal behandle sine  
medarbejdere godt, for det 
er dem, der skal skabe væk-
sten. Den vigtigste råvare er 
vores ’human capital’. Den 
skal værnes om, på samme 
måde som man vedligehold-
er en vigtig maskine i drift-
en,” siger han og fortsætter: 

”Derfor er vores værdier fun-
damentale, og alle medarbe-
jdere kender dem og handler 
ud fra dem.”

Hos VELA arbejdet ud fra 
fire grundlæggende værdier; 
Forskellighed, Omtanke, Til-
tro og Grokraft. Disse vær-
dier blev formuleret for 20 år 
siden i fællesskab af medar-
bejdere og ledelse og bliver 
aktivt vedligeholdt gennem 
regelmæssige møder i en 
værdigruppe, hvor både me-
darbejdere fra forskellige 
afdelinger og Per Buus selv 
deltager.
”Det har altid været en drøm 
for mig at stå i spidsen for 
en virksomhed, hvor man kan 
udleve de værdier, som jeg 
mener, en virksomhed bør 
bygges på,” siger Per Buus. 
Han understreger, at værdi-

erne udgør “skelettet for alt, 
hvad vi gør.”

Han sætter stort pris på, at 
VELA’s ejere, Vermund Lars-
ens efterkommere, bakker op 
om hans ambitioner for den 
89-årige gamle virksomhed. 
”Her er der en gammel kultur, 
som vi bygger videre på, og 
ejerne af virksomheden kan 
godt lide, at den gode ånd i 
familievirksomheden fortsat 
eksisterer. Og det er fantas-
tisk,” siger Per Buus. 

1. pladsen 
Efter at være blevet certifi-
ceret som en Great Place To 
Work-arbejdsplads i 2023, 
vandt VELA en syvende 
plads i kategorien ”Danmarks 
Bedste Arbejdsplads 2024”, 
foruden deres førsteplads i 
” Danmarks Bedste Arbejds-
plads for Seniorer 2024” 
blandt virksomheder med 
50-499 medarbejdere, er 
VELA stolte af deres nu-
værende syvendeplads i 
2024. 

“Det er vi enormt stolte over, 
men selvfølgelig drømmer 
vi om at tage førstepladsen 
næste gang. Vi går benhårdt 
efter at være ”Danmarks 
Bedste Arbejdsplads 2025”,” 
smiler Per Buus.

“På godt nordjysk er VELA en fornuftig 
virksomhed, der tjener penge. Men hvorfor? 
Vi vækster ikke, fordi vi er heldige. Vi væk-
ster, fordi vi behandler vores medarbejdere 
godt.” 

– Per Buus

Erhverv

hasserisavis.dk

Vind med:
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MAIBOM
PEUGEOT & OPEL AALBORG

Over Kæret ■ 9000 Aalborg ■ 96 31 64 00

maibom.dk

PRISER 
FRA KR. 359.990

Kom og 
prøvekør!

Kom ind og gør 
en god handel!

Forbrug*: 168 Wh/km. Rækkevidde*: 525 km. Halvårlig grøn ejerafgift: 390 kr. Opladningstid under optimale ladeforhold v/normalopladning 20-80%: 4 timer og 50 minutter., max. lade-
e� ekt (11 kW); v/hurtig-/lynopladning 20-80%: 30 min., max. ladee� ekt på 160 kW. Bilen er vist med metallak mod merpris. Prisen gælder, så længe lager haves. Der tages forbehold for 
pris- og afgiftsændringer samt trykfejl. *Påvirkes bl.a. af kørestil, hastighed, vejr og tilvalg af udstyr, hvor især høj hastighed og lave temperaturer reducerer rækkevidden.

Merpris pr. ekstra 5.000 km årligt 300 kr. pr. md. 
Metallak 300 kr. pr. md. *Samlet betaling over 
48 mdr. 224.705 kr. / 15.000 km årligt. Prisen er 
ekskl. ekstra dæk, ejerafgift, brændstof og 
forsikring. 

UDBETALING

14.995 kr.

MDL. YDELSE FRA:

4.345*
 kr.

NY E-3008 GT
100% ELEKTRISK

FRA KR. 359.990

Merpris pr. ekstra 5.000 km årligt 300 kr. pr. md. 
Metallak 300 kr. pr. md. *Samlet betaling over 
48 mdr. 224.705 kr. / 15.000 km årligt. Prisen er 

UDBETALING

14.995
MDL. YDELSE FRA:

4.345*

Højt udstyrsniveau/GT

Hurtig levering

15.000 km årligtPRIVATLEASING:
E-3008 GT INKL. TRÆK



BYMIDTEHASSERIS

Lækkerier fra 
delikatessen  

- det betaler sig!
 

Ud af huset
føtex food Hasseris

Valgfrit  
stjerneskud  
eller  
rejemad

180,-

Hasseris

Ved køb af nye briller,
vælg GRATIS

et sæt ekstra glas eller
en solbrille med styrke.

BYENS SKARPESTE OPTIKER

Kig ind og hør nærmere.

FERIELUKKET 5/7-28/7

Hasseris Bymidte 1
Tlf. 98 10 33 03

Sommerens dejligst steder at handle,
finder du i Hasseris Bymidte!
- selvfølgelig med gratis parkering lige udenfor- selvfølgelig med gratis parkering lige udenfor



Vi går længere 
for dit boligsalg

Hasseris

tlf. 98 18 62 00

MADAM HAIR
FRISØRSALON  I  AALBORG

MADAM HAIR

Sommerens dejligst steder at handle,
finder du i Hasseris Bymidte!
- selvfølgelig med gratis parkering lige udenfor- selvfølgelig med gratis parkering lige udenfor

PS: FERIELUKKET UGE 29-30-31
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AALBORG

I HELE JUNI, JULI OG AUGUST:

SOMMER I SKOVENSOMMER I SKOVEN
Nyd en spændende sommermenu  
eller et spil minigolf afsluttet med  
lækker krondyrburger og grovfritter

Husk4. juli

American Dinner!  

www.rold.dk

Sommermenuen:
Hver aften fra kl. 18.00 (undt. 4. juli)

Letrøget Vesterhavs fisk med urtecreme,  
sprøde flager og salater

Helstegt kalvefilet med cremet sauce  
med løvstikke og sommergrønt
Dessert med sommerens bær,  

blomster og honning

Pr. couvert kr. 398,00

Vælderskoven 13 | 9520 Skørping | Tlf. 98 37 51 00 | www.roldstorkro.dk | roldstorkro@rold.dk

Krondyrburger & minigolf  
Nyd en lækker krondyrburger med grov-
fritter, kl. 12.00-15.00 - og et spil minigolf. 
 
Pr. couvert kr.  225,00

Minigolf:
Rold StorKro’s minigolf er måske  
Himmerlands smukkeste og mest  
spændende bane. Kom og prøv de 18 hul-
ler, som har en sværhedsgrad på Par 3-5. 
Banen er åben kl. 10.00-21.00.

Pr. person pr. spil kr.   60,00
3 turs kort; spil 3 gange i hele 2024  
kr. 120,00 pr. person

Vestre Fjordvej 81 - 9000 Aalborg             www.springeren-maritimt.dk

Alle dage i juli:
åbent 

kl. 10-20

Åbningstider:
Maj-august: kl. 10-17

September - april: kl. 10-16

Springeren - Maritimt Oplevelsescenter 

Sjovt for børn - spændende for voksne

Ældre borgere i Hasseris rammes af nye busændringer
På et borgermøde tirsdag den 18. juni udtrykte mange ældre borgere i Hasseris deres bekymring og forvirring over de nye busændring-
er i Aalborg Kommune, der især rammer dem, der er gangbesværede.

Af Helena Ravnsbæk

Tirsdag den 18. juni afholdt 
Seniorrådet i Aalborg et 
borgermøde på Thulebak-
kens Aktivitetscenter for at 

diskutere de kommende æn-
dringer i kommunens bybus-
net. Ændringerne træder i 
kraft søndag den 11. august 
2024, men på borgermødet 
kom det frem, at for beboere 

i Hasseris, især de ældre og 
gangbesværede, kan de nye 
ændringer skabe store ud-
fordringer.

Næsten 100 mennesker var 

dukket på, de fleste ældre 
borgere, der ønskede at ud-
trykke deres bekymringer og 
forvirring over de nye køre-
planer. Flere deltagere frygt-
ede, at de nye ordninger ville 
gøre det sværere for dem at 
opretholde deres daglige ru-
tiner og aktiviteter.

Dem, der stod på mål for de 
fremmødtes spørgsmål, var 
specialkonsulent ved Nord-
jyllands Trafik, Christina 
Gade samt NT’s formand og 
byrådsmedlem Søren Kusk, 
trafikplanlægger ved Aal-
borg Kommune Monica Kris-
tensen og afdelingsleder i 
Kollektiv Trafik, Jan Øhlen-
schlæger.

Ændringer i S-bus
Under mødet blev det klart, 
at servicebussen – eller 
S1 – nedlægges fra 11. au-
gust 2024 og erstattes af 

Monica Kristensen informerede borgerne i Hasseris om det nye bybusnet i Aalborg Kommune. Foto: Helena Ravnsbæk.

teletaxa. Forskellen er, at 
teletaxaen skal bestilles 
telefonisk minimum en time 
før afgang hos Nordjyl-
lands Trafikselskab, men vil 
betjene de samme stoppest-
eder som den tidligere ser-
vicebus. Driftstiderne for 
teletaxaerne udvides til kl. 
6-17 – også om lørdagen, 
hvilket ifølge Søren Kusk skal 
gøre det lettere for ældre 
borgere at komme hjem fra 
aktivitetscentrene, der nor-
malt lukker kl. 16.

Prisen for teletaxa er 12 kr. 
pr. zone, dog 6 kr. for pen-
sionister, hvor man betaler 
for minimum to zoner pr. tur, 
og betaling kan ske kontant, 
med dankort eller via tele-
fonen. 

Flere ældre udtrykte deres 
utilfredshed vedrørende, at 
rejsekortet ikke vil kunne 
avendes, men Monica Kris-
tensen forklarede, at det ville 
være for stor en omkostning 
at installere den blå knap til 
Tjek-Ind og -Ud på rejsekort 
i alle taxaerne. 

Monica Kristensen og Chris-
tina Gade forsikrede om, 
at information vedrørende 
teletaxaer snart vil være til-
gængeligt på S1-bussens 
tidligere stoppesteder, i by-
busserne og andre steder 
såsom på aktivitetscentret 
og biblioteket. 

Nyt bybusnet
Anden del af borgermødets 
diskussion bestod i at dis-
kutere det nye bybusnet i 
Aalborg Kommune. De ældre 
borgere i Hasseris udtrykte 
stor forvirring og frustra-
tion over de nye ruteforan-
dringer. 

En deltager påpegede, at 
den tidligere buslinje 15 

ændres ved at blive slået 
sammen med den tidligere 
linje 16, hvilket betyder, at 
folk, der bor Under Lien, skal 
tage den nye bus 15 ind til 
Aalborg Arrest for at skifte 
til linje 18 og derefter køre 
retur mod Hasseris Bymidte 
for at kunne handle lokalt i 
Føtex, Rema1000 eller på 
apoteket. 

Ingen bybus på 
Svalegårdsvej
Yderligere bekymring blev 
udtrykt over, at ingen by-
busser fremover vil køre på 
Svalegårdsvej, hvorfra man 
tidligere har kunne stå af 
med linje 15 ved Hasseris 
Kirke og derfra gå ned til 
Hasseris Bymidte. Kun re-
gionalbussen linje 38 vil 
betjene Svalegårdsvej fre-
mover, og dette faldt ikke i 
god jord hos de fremmødte.

Det blev påpeget af en borg-
er, at regionalbussen har 
et interval på 1-2 timer, og 
derfor ikke kan erstatte en 
bybus på et interval på 30 
minutter. Derudover er den 
regionale bus ikke velegnet 
for gangbesværede, da den 
har mange trin og en høj ind-
stigning.

Monica Kristensen fra Aal-
borg Kommune forsøgte at 
berolige de fremmødte ved 
at forklare, at chaufførerne 
ville være hjælpsomme, men 
forvirringen og bekymringen 
blandt de ældre borgere var 
tydelig. 

På trods af forsikringerne fra 
Nordjyllands Trafikselskab 
og Aalborg Kommune er det 
klart, at de nye ruteændring-
er vil kræve tilpasning og kan 
medføre betydelige udfor-
dringer for Hasseris’ ældre 
og gangbesværede borgere. 



Vi har forsøgt at skabe klarhed over de kommende busændringer,  
så I kan få overblik og planlægge jeres daglige ture.  
TELETAXA-SERVICE  
PÅ TIDL. S1-LINJE
Startdato: 11. august 2024
Driftstider: Kl. 6-17
Bestilling: Ring NT mindst en time før. 
Fast tur: Planlæg via NT for ugentlige ture.
Betaling: Kun kontanter, dankort eller mobilbillet.
Pris: 12 kr. pr. zone (6 kr. for pensionister), min. 2 zoner 
pr. tur.
Rabat: 1 zone rabat ved busovergang, nævn det ved 
bestilling.

STOPPESTEDER FOR TELETAXA:
Mølholmsvej V/ Løvstikkevej
Lindskovvej (Mølholmsvej / Aalborg)
Omegavej (Svalegårdsvej )
Gammel Åvej (Svalegårdsvej)
Hundeklemmen (Svalegårdsvej)
Jakob Skomager Vej (Svalegårdsvej)
Svalegården (Svalegårdsvej)
Thulebakken Nord 
Thulebakken Syd
Hasseris Bymidte (Hasserisvej)
Vester Vænge Allé (Thorsens Allé)
Rådhusparken (Strøybergsvej)
Clementsvej (Strøybergsve)
Vesterled (Annebergvej)
Frejaparken (Vestre Fjordvej)
Poul Buås Vej (Vestre Fjordvej)
Fjordmarken (Dannebrogsgade)
Helgolandsgade (Dannebrogsgade)
Annebergcentret (Annebergvej)
Borgmestervænget (Anders Borks Vej)
Sankt Jørgens Gade (Hasserisgade)
Vesterbro
Vesterå (Borgergade)
Synagagegade (Østeraagade)

Budolfi Plads (Boulevarden)
Aalborg St.
Karolinelundsvej (Bornholmsgade)
Sjællandsgade
Sct. Markus Kirke (Sjællandsgade)
Østerport (Østerbro)
Vejgaard Bymidte (Odinsgade)
Havrevangen
Hvedevænget (Rughaven)
Sohngårdsholmsvej
Blegkilde Alle (Danalien)
Peter Freuchens Vej (Sohngårdsholmsvej)
Ivigtutvej (Sohngårdsholmsvej)
Aalborg Seminarium (Mylius Erichsensvej)
Thulevej (Scoresbysundvej)
Discovej (Grønlands Torv)

ANDRE MULIGHEDER:
Linje 38: Regional bus med færre ture end bybusserne. 
Bussen starter sin rute fra Klitgård og fortsætter med 
flere stop i Aalborg, herunder:

Ferskenvej (Nørholmsvej)
Filippavej (Nørholmsvej)
Nørholmsvej (Under Lien)
Hundeklemmen (Svalegårdsvej)
Jakob Skomager Vej (Svalegårdsvej)
Fyrrebakken (Hasserisvej)
Langersvej (Hasserisvej)
Højmarksvej (Hasserisvej)
Constancevej (Hasserisvej)
Skovbakkevej (Hasserisvej)
Borgmestervænget (Hasserisgade)
Sankt Jørgens Gade (Hasserisgade)
Prinsensgade
Aalborg St. 

Ruteoversigt: 
Kortet viser ruterne for forskel-
lige bybusser i området.

Mørkegrå markering: 
Viser områder, hvor afstanden 
til nærmeste busstoppested er 
400 meter eller mindre.

Yderligere information:
 Besøg www.aalborg.dk/bus for 
detaljer om bybusserne. 

BYBUSKORT I HASSERIS

✁
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Nordjyllands 
største udvalg

af senioregnede 
lejeboliger

– og flere på vej

Privatrådgiver Lars Christian Nortvig er god til tal, men som  
kunde hos Lars er du meget mere end bare et kontonummer.  
Lars tror nemlig på, at det bedste samarbejde bygger på tillid, 
tilgængelighed og gensidig forståelse. 

Find din nye lokale rådgiver  
i hjertet af Hasseris  
- ring til Lars Christian på 96 30 29 75

Er du træt af chatbots  
og automatiserede svar?

Zonta donerer 25.000 kroner til Krisecenter for Kvinder
Hasserisavis.dk var med, da Aalborg Zontaklub overrakte den flotte donation på 25.000 kr. til Krisecenter for Kvinder i Saxogade. 

Af Helena Ravnsbæk

Onsdag den 12. juni over-
rakte Aalborg Zontaklub 
en generøs donation på 
25.000 kroner til Krisecen-
ter for Kvinder. Donationen 
var blevet indsamlet til Zon-
taklubbens Luksus-Lopper 

i efteråret og blev overrakt 
af klubpræsident Henrietta 
Haukrogh og bestyrelses-
medlem Marianne Haldrup, 
hvor Hasserisavis.dk også 
var til stede.

Lederen af Krisecenter for 
Kvinder, Niels-Jacob Ulstrup, 

modtog donationen med 
stor glæde. 

Han fortalte at krisecen-
teret, som er en selvejende 
n o n p rof i to rg a n i s at i o n , 
hjælper kvinder og børn, der 
flygter fra vold. Centret yder 
både ambulant rådgivning, 

ophold og efterværn, men 
modtager ikke kommunalt 
driftstilskud, selvom de sa-
marbejder med Aalborg Kom-
mune.
Ulstrup udtrykte stor tak-
nemmelighed for dona-
tionen: 
“Det kommer til at gøre en 
kæmpeforskel for beboerne, 
og jeg har ikke mulighed for 
at trække 25.000 kr. ud af 
driften for at lave sådan no-
gle projekter. Vi er afhæng-
ige af donationer, så det er 
dejligt, at nogen tænker på 
os.”

Multirum
Hvert år søger mellem 50-
60 kvinder og 35-40 børn 
tilflugt på krisecenteret for 
at opnå sikkerhed og beskyt-
telse samt bearbejde den 
vold, de har været udsat for. 
Opholdene varer i gennems-
nit omkring 4 måneder, med 
de korteste ophold på 6 uger, 
mens andre kan strække sig 
op til 12 måneder. 

Donationen skal finansiere 
et nyt multirum i krisecen-
terets kælder, der både skal 
komme kvinder og børn til 
gode, mens de bor i centeret. 
Projektet inkluderer ny gulv-

belægning, malerarbejde, 
indkøb spil, kreativt inventar, 
træningsudstyr og flytbare 
møbler, så rummet kan bru-
ges til aktiviteter som yoga. 
Niels-Jacob Ulstrup håber 
også at kunne anskaffe en 
PlayStation, da mange af 
børnene tidligere har haft 
sådan en, men ikke kan bru-
ge deres egen på grund af 
risikoen for sporing.

“Vi vil inddrage beboerne 
indretningen af rummet, så 
vi er ikke helt fast på, hvor-
dan det indrettes endnu,” 
fortæller Ulstrup. Han for-
venter, at multirummet vil 
stå klart i løbet af efteråret. 

Hjælpen fra Zonta
Aalborg Zontaklub, som 
er en NGO dedikeret til at 
forbedre kvinders stilling 
i samfundet, har tidligere 
støttet Krisecenter for Kvin-
der. Klubpræsidenten Hen-
rietta Haukrogh understre-
gede vigtigheden af fortsat 
støtte: “Krisecenter for Kvin-
der får en donation igen, 
fordi vi også mener, at det 
er vigtigt at være med til at 
færdiggøre nogle projekter.” 
Hun fortæller, at de tidligere 
har doneret 40.000 kr. til 

renoveringen af centeret 
stueetage. 

Henrietta roste også Niels-
Jacob og krisecenteret for 
deres engagement: “Niels-
Jacob Ulstrup og krisecenter-
et er rigtig gode til at sende 
billeder af, hvad de får ud af 
donationen, og det betyder 
meget, når man giver penge 
til et projekt. Niels-Jacob Ul-
strup har en oprigtig interes-
se og et stort engagement, 
og derfor ønsker vi at hjælpe 
ham i hans gode projekter 
for de udsatte og voldsramte 
kvinder.”

Zonta-kvinderne ser frem 
til at se denne donationen 
tage form til et nyt mulitrum, 
der vil bidrage til en bedre 
hverdag for de kvinder og 
børn, der søger tilflugt på 
Krisecenter for Kvinder. 

Zonta er en international 
organisation (NGO), der 
støtter kvinder internation-
alt, nationalt og lokalt. Aal-
borg Zontaklub har tidligere 
støttet lokalt bl.a. Reden 
Aalborg og Mødrehjælpen, 
Aalborg.

Marianne Haldrup (t.v.) og Henrietta Haukrogh overrækker donationen på 25.000 kr. til le-
deren af Krisecenter for Kvinder, Niels-Jacob Ulstrup. Foto: Helena Ravnsbæk.
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PERSONLIGT • BÆREDYGTIGT • TRYGT 

RING 27 58 99 66
OGSÅ WEEKEND OG AFTEN

VI ER 100 % CO2-NEUTRALE
Vi er din sikkerhed for tryghed, erfaring og en 
personlig afsked. Vi dækker hele Aalborg &  
omegn. Bæredygtighed og miljø er vigtigt for 
os og alle ydelser er 100 % CO2-kompenserede.

RING 27 58 99 66
OGSÅ WEEKEND OG AFTEN

PERSONLIGT • BÆREDYGTIGT • TRYGT

DIN LOKALE BEDEMAND
Professionel rådgivning og personlig 
service gennem hele forløbet

E N  P E R S O N L I G  A F S K E D

B E D E M A N D

PERSONLIGT • BÆREDYGTIGT • TRYGT 

RING 27 58 99 66
OGSÅ WEEKEND OG AFTEN

VI ER 100 % CO2-NEUTRALE
Vi er din sikkerhed for tryghed, erfaring og en 
personlig afsked. Vi dækker hele Aalborg &  
omegn. Bæredygtighed og miljø er vigtigt for 
os og alle ydelser er 100 % CO2-kompenserede.

Palle Mørch A/S - Din genvej til Energibesparelser
Fordele ved energiportalen:
•	 Alarmer	ved	stort	forbrug
•	 Du	kan	opdage	vandspild	i	tide
•	 Alt	bliver	aflæst	samme	dag
•	 Flytteaflæsninger	aflæses	automatisk
•	 Aflæsninger	foretages	trådløst	uden	at	forstyrre	ejer	eller	lejere
•	 Du	kan	følge	lejernes	forbrug	og	advares	i	god	tid	om	
	 efterregninger	og	for	stort	forbrug
•	 Indberetninger	om	ejendomsinformation	og	flyttere
	 Indberettes	let	på	portalen
•	 Metrius	”smileyordning”	gør	det	let	for	lejere	at
	 sammenligne	sit	forbrug	med	andres

Det er nu lovpligtigt jf. BEK nr. 734 at beboere skal have  
forbrugsinformation flere gange årligt.

Hasserisgaarden
Hasserisvej	117,	9000	Aalborg
Tlf.	98	12	86	66
Www.	pallemørch.dk

- Varmeregnskab
- El regnskab
- Vandregnskab

Deltag i gratis foredrag: 
Testamenter og fremtidsfuldmagter
Få bl.a. svar på hvordan I bedst sikrer hinanden økonomisk 
ved dødsfald.ved dødsfald.ved dødsfald.ved dødsfald.

Tilmeld her

Tlf. 46 92 92 00  |  post@vingaardshus.dk  |  vingaardshus.dk (eller besøg vingaardshus.dk)

Nordjysk Madfestival om-
favner hele Nordjylland
- med 80 arrangementer på 11 dage fordelt på 34 steder i Nordjylland.
Af Hanne Richter

Hvad betyder Nordjysk 
Madfestival for Aalborg 
og for Nordjylland?

Den betyder så meget for 
Aalborg, og jeg vil som am-
bassadør for NM nævne 
nogle eksempler på, hvad 
madfestivallen betyder for 
udviklingen for erhvervslivet 
i Aalborg og i hele Nordjyl-
land gennem flere mekanis-
mer:

Den øgede turismen, der 
tiltrækker besøgende for 
både ind- og udland, det giv-
er efterspørgsel på overnat-
ningssteder, restauranter, 
transport og andre turist-
tjenester.

Det giver et økonomisk boost 
til lokalsamfundet og ekstra 
eksponering og markeds-
føring til lokale fødevarepro-
ducenter og restauranter og 
en positiv platform til at vise 
produkter og kulinariske fær-
digheder.

Det øger selvfølgelig op-
mærksomheden både lokalt 

og internationalt.

Nordjysk Madfestival giv-
er netværksmuligheder 
og skaber muligheder for, at 
erhvervsdrivende kan mødes 
og netværke.

Det giver samarbejdsaftaler, 
partnerskaber og kan be-
tyde forretningsudvikling 
– og langvarige fordele for 
virksomhederne. Den er 
med til at øge salget, fordi 
smagning og events skaber 
muligheder for direkte salg 
til et bredt publikum.

Nordjysk Madfestival er med 
til at forbedre den lokale 
identitet og branding og 
styrker byen og regionens 
brand som Gastronomisk 
hotspot. Festivalen tiltræk-
ker turister og investorer, 
som interesserer sig for at 
udforske områdets kuli-
nariske tilbud, udvikle nye 
produkter, for netop mødet 
mellem producenter, kokke 
og forbruger inspirerer til in-
novation og udvikling. 

For mig er der ingen tvivl om, 
at direktør Sarah Kruuse, der 

har startet Nordjysk Madfes-
tival, har skabt kæmpe værdi 
for erhvervslivet og sat Nor-
djylland på landkortet – og 
det betyder jo også, at det 
bliver mere attraktivt at bo 
i Nordjylland – fordi der sker 
noget – og det er samtidigt 
meget vigtigt for Nordjyl-
land, at vi kan tiltrække flere 
medarbejdere – og at vi også 
kan gøre det attraktivt, så de 
gerne vil blive boende her.

Som ambassadør er der in-
gen tvivl om, at Nordjysk 
Madfestival er blevet et 
guldæg for Nordjylland – 
og det betydet noget, at 
landets største sparekasse 
- SPAREKASSEN DANMARK 
ER SPONSOR.

11 spændende dage venter 
i perioden 22. august til 1. 
september.

Hanne Richter serverede frivilligt til sidste års åbning af Nordjysk Madfestival med 
fejring af Limfjordsbroens 90-års fødselsdag. Foto: Jesper Franzen. 

hasserisavis.dk

Vind med:



En tidligere firlænget gård på Bygaden 6 med fint bevaret stuehus og gårdsrum med en 
del af den gamle stald.

Ved den nordlige indkørsel til Bygaden i Gl. Hasseris ligger et fint stuehus, der sætter 
stilen for, hvad det er for en bebyggelse, man kører gennem. 

Af Flemming Nielsen

Den gamle oprindelige 
landsby, der var udgangs-
punktet for det Hasseris, vi 
kender i dag, ligger stadig i 
Bygaden, men har ændret 
karakter, selvom der stadig 
er bygninger, der vil kunne 
genkendes fra gammel tid. 
Det er længe siden, der 
blev drevet landbrug fra 
gårdene, men de få, der sta-
dig ligger langs Bygaden, 
vidner om landsbyens for-
tid. De er i nogen grad høj 
ombygget, og de ret få avls-
bygninger i form af lader, 
maskinhuse og stalde, der 
er bevaret, er for de flestes 
vedkommende ombygget til 
beboelse eller kontorformål. 
En del af stuehusene findes 
dog stadig og er af deres 
ejere i nyere tid bevaret og 
vedligeholdt i den oprin-
delige stil. 

På en vandring gennem 
Bygaden i Gl. Hasseris start-
ende fra nord er det især på 
den vestlige side, man kan 
finde resterne af de gamle 
gårde.

Bygaden 2
Nordligst på Bygadens vest-
side findes i dag et meget 
fint restaureret stuehus, 
som ifølge ”Gårde og Huse 
i Gl. Hasseris” sandsynligvis 
er opført omkring 1880. Det 
har afløst et ældre hus, som 
indtil 1797 var et fæstehus 
under Aalborg Hospital, og 
der har været både stald 
og lade til huset. Efter ud-
stykning af noget af grun-
den er der dog nu kun en 
garagebygning ved huset. 
Huset har den nuværende 
ejer gjort til en moderne be-
boelse med hensyntagen til 
det oprindelige ydre. Huset 
fungerer fint som indgang 

til, hvordan bebyggelsen i 
landsbyen ser ud som følge 
af den bevarende lokalplan. 
Det bidrager også fint til det 
hyggelige miljø, der findes i 
gyderne Tømrergyden og 
Snedkergyden, hvor der 
ligger fine både ældre og 
nyere huse. 

Bygaden 6 
Lidt længere nede ad 
gaden, efter Tømrergyden 
og Snedkergyden, ligger 
Bygaden 6. Stuehuset og 
den bevarede det af den 
oprindelige kostald er fint 
restaureret. Stuehuset 
stammer fra 1872 og har 
fået tegltag og facadekvist 
mod syd i 1931. Oprindeligt 
var gården firelænget, men 
en lade ud mod Snedker-
gyden og en svinestald mod 
Bygaden blev revet ned i 
1977 sammen med den 
nordlige del af kostalden 
mod vest. Den nordlige del 
af grunden ud til Snedker-
gyden blev da udstykket, og 
der står i dag et eksempel 
på de nye huse, der er ble-
vet bygget med hensynta-
gen til den bevarende lo-
kalplan, som er vedtaget for 
at bevare helhedspræget i 
landsbyen ved nybyggeri. 
Stuehuset og den bevarede 
del af stalden ligger ud mod 
en pigstensbelagt gårdsp-
lads og der er en fin have 
mod syd. Anlægget bidrag-
er til indtrykket af landsby, 
men der mangler selvføl-
gelig avlsbygninger til at 
fuldende billedet af, hvor-
dan det var oprindeligt. Det 
er endnu mere udpræget på 
den anden side af Bygaden, 
hvor de to nu forsvundne 
Nørgårde lå. Her er kun en 
ladebygning og en stald-
bygning bevaret i Nordre 
Nørgård. Den ene fungerer 
som fællesrum for de nyere 

rækkehuse, der ligger der i 
dag, mens den nordlige fløj 
er indrettet som garager. 
Rækkeboligerne er i øvrigt 
pænt indpasset og har en 
fin beplantning, der bidrag-
er til indtrykket af landsby-
gade, hvor der før har ligget 
et gartneri, og endnu før 
det to firlængede gårde.

Bygaden 10
Endnu et eksempel på et 
bevaret stuehus findes 
i Bygaden 10. Helt indtil 
omkring 1980 var der sta-
dig landbrug på gården, der 
var firelænget med stald 
mod vest, vognport mod 
Bygaden og en stor lade-
bygning mod syd. Staldbyg-
ningen mod øst blev revet 
ned, men den store lade-
bygning, der blev opført ef-
ter en brand i 1952, er i dag 
ombygget til beboelse og 
erhverv. Det har medvirket 
til, at gårdpræget er bevaret 
her ved indgangen til Karet-
magergyden og den fælles 
grønning med nye og gamle 
huse omkring i et hyggeligt 
miljø. Herfra på det næste 
stykke mod syd er Bygaden 
præget af nyere byggeri, 
dog stadig opført efter de 
anvisninger, der findes i den 
bevarende lokalplan med 
bygningskroppe, murværk 
og vinduer, der er tilpasset 
efter gammel byggeskik.

Bygaden 15
Bygaden 15 er et fint be-
varet og restaureret stort 
stuehus, der er eneste til-
bageværende del af en 
firlænget gård. Huset, der 
kan være fra før 1877, lig-
ger som de øvrige stuehuse 
i landsbyen med gavlen ud 
mod Bygaden og er omgiv-
et af en meget fin stor have 
med store træer, afgrænset 
mod syd af Toften. 

Bygaden 20-21
Over for ligger Bygaden 20, 
hvor der igen er et stuehus 
med gavlen mod Bygaden. 
Det gamle stuehus fra før 
1874 er bevaret sammen 
med de to af avlslængerne, 
mens en avlsbygning mod 
vest i nyere tid er nedrevet 
og erstattet af et helt nyt 
stuehus i gammel stil. Stald-
bygningen mod Bygaden 
og længen, der strækker 
sig fra Bygaden mod vest 
er ombygget til kontorfor-
mål, men bygningskrop-
pene er fint bevaret ud 
mod Bygaden som visuel 
påmindelse om, hvordan 
anlægget oprindeligt har 
været.

Lige over for står Bygaden 
21 med sit stråtag velbeva-
ret som et eksempel på et 
gadehus i en enkelt længe 
med gavlen ud mod gaden. 
Huset kan ikke tidsfæstes 
præcist, men dele af det 
kan sagtens stamme helt 
tilbage fra efter branden 
i 1780. Det var i denne 
bygning, Hasseris’ første 
brugsforening startede bu-
tikken, indtil man i 1910 fik 
opført egen bygning på den 
anden side af Bygaden i nr. 
24, som det er omtalt i en 
tidligere artikel.

Bygaden 28
Bygaden 28 er endnu et 
eksempel på en firlænget 
gård, hvor avlsbygningerne 
er revet ned. Her er det sket 
for ret nylig, og i stedet er 
opført tre længer med ræk-
kehusbebyggelse, mens det 
oprindelige stuehus, der 
er fra 1906, stadig findes 
i velbevaret skikkelse. Byg-
ningskroppene er således 
intakte, og rækkehusene er 
ret fint indpasset, men ind-
trykket er alligevel, at her 

begynder landsbypræget af 
blive udfordret til fordel for 
mere udpræget forstads-
bebyggelse. Det indtryk får 
en meget stor tak opad i 
bebyggelsen på den anden 
side af Bygaden overfor 
Brugsen, på Bygaden 31. 

Bygaden 31
Her lå oprindelig en firlæn-
get gård, som omkring 1860 
blev flyttet et stykke mod 
øst, og hvis stuehus efter 
megen diskussion stadig 
findes på den nye placering. 
Huset og gården er også 
kendt som Anders Skal-
borgs gård, og der har indtil 
for ret nylig været børnein-
stitution i bygningen, mens 
to af de tre avlslænger 
fungerede som ungdoms-
klub. Ungdomsklubben ned-
brændte for nogle år siden, 
og i stedet blev opført tre 
længer med fine række-
huse, der er smukt tilpasset 
omgivelserne, og hvor der 
var frit indblik til vestlæn-
gen fra Bygaden. Det åbne 
areal ned mod Bygaden 
stod tomt efter flytningen 
af gården omkring 1860 
som frit område, der gav 
luft i bebyggelsen, indtil 
Aalborg Kommune for nogle 
få år siden besluttede at 
sælge jorden til udstykning. 
Jordstykket blev taget ud af 
den bevarende lokalplan, og 
de tre såkaldte skrænthuse 
blev opført, som de indtil nu 
eneste ud mod Bygaden, 
der i arkitektur og udtryk 
afviger meget væsentligt 
fra præget af landsby. Det 
har givet anledning til dis-
kussion og kritik. Æstetik 
er noget subjektivt, hvilket 
har afspejlet sig i diskus-
sionen, men det er i hvert 
fald hævet over enhver 
tvivl, at de tre huse adskiller 
sig meget markant fra den 

øvrige bebyggelse langs 
Bygaden, hvor man ellers 
har overholdt den bevar-
ende lokalplans krav. Det 
gamle stuehus’ skæbne er 
lige nu uvis. Der er plan-
lagt nybyggeri og huset har 
stået tomt længe. Selv om 
det er erklæret bevarings-
værdigt, får det nok ikke lov 
at stå. 

Bygaden 36
På vestsiden af Bygaden, i 
nr. 36, findes et af de æld-
ste bevarede huse i lands-
byen, som i tidligere artikler 
er nævnt som det eneste, 
der muligvis i sig har rester 
fra før den store brand i 
1780. Huset med stråtag er 
et beskedent gadehus og er 
restaureret med stor omhu. 

Bygaden 42
Længere mod syd ad 
Bygaden, findes Søn-
dergård, der var den sidste 
af de store gårde, der har 
haft aktiv landbrugsdrift 
indtil for ganske nylig. Her 
er meget store dele af avls-
bygningerne bevaret, og 
derfor får man et fint ind-
tryk af landsbyen ved den 
sydlige del af Bygaden mod 
Skelagervej. 

Og her slutter så byvan-
dringen der, hvor det store 
nybyggeri på den tidligere 
landsby Sofiendals jorder 
helt har ændret områdets 
karakter. Det er kun lige 
de få gadehuse og de to 
tidligere skolebygninger på 
vestsiden af Bygaden syd 
for Skelagervej, der stadig 
viser tilbage til den gamle 
landsbybebyggelse der.

Historien om Gl. Hasseris: Gårde og huse i Bygaden
Kom med på en byvandring ned gennem Bygaden i Gl. Hasseris, hvor vi dykker ned i resterne fra de gamle gårde. 
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KFUM Fodbold klar til ny sæson- Nye spillere og nyt samarbejde med Fortuna Hjørring.
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A.I.: Hvad bør investorerne vide?- Hvad bør man vide inden springet ud i investeringer med A.I.?.
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Læs mere side 16-17

Læs mere side 6

hasserisavis.dk

Sundhed & Velvære: Læs mere side 22 og 23

Nikolaj Ehlers nyder sommeren i Hasseris, hjemstedet der altid vil være hans base, uanset hvor karrieren fører ham hen.  

Foto: Helena Ravnsbæk.

Nikolaj Ehlers: Barndomsdrøm til NHL-stjerne 
Af Helena Ravnsbæk

Når NHL-sæsonen er på pause, finder man Nikolaj Ehlers i Hasseris, hvor han nyder sommeren med fami-lie og venner. Selvom han til-bringer størstedelen af året på isen i udlandet, er Has-seris hans hjem, og når hans karriere engang slutter, plan-lægger han at vende hjem til det rolige liv i Aalborg, hvor huset på Hasseris Enge venter. Men hans passion for ishockey brænder stadig stærkt, selvom han allerede har opnået sin drengedrøm om at blive NHL-spiller. Det 

er stadig flere mål og udfor-dringer, der motiverer ham til at fortsætte sin karriere på isen.

NHL-drømmenNikolaj Ehlers, født den 14. februar 1996, har haft skøjter på, siden han var tre år gammel. Efter en tidlig opvækst i Tyskland, flyttede familien til Aalborg, da Niko-laj var fem år gammel. Han fortæller, at barndommens gade var Mester Eriks Vej, mens han gik på Gl. Hasseris Skole. I sin fritid spillede han både fodbold og ishockey,Fortsættes side 2 Læs mere side 2

Nikolaj Ehlers nyder sommerferien i hjemlige omgivelser i Hasseris, hvor han har besøgt re-daktionen for at fortælle om hans passion for ishockey, om vejen fra Aalborg til NHL i Canada og om det brændende ønske om at repræsentere Danmark ved OL 2026.
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VI ER DEN BEDST SÆLGENDE VILLA-MÆGLER I HELE 9000 AALBORG
Skal vi også sælge din bolig?Vi har mere end 40 års erfaring og 20 engagerede medarbejdere, som er klar til at hjælpe. Vi tilbyder altid en gratis og uforpligtende vudering.

Kontakt os på 96 31 60 00Alle os hos Thorkild Kristensen glæder os til at høre fra dig

Økonomi

hasserisavis.dk
- en del af hasseris medier

tæt på de lokale

hasserisavis.dk

Vind med:Find dette logo fl ere steder 

i avisen  

Send en mail til info@hasserisavis.dk, 

Skriv: “Vind Matas” 

og skriv antallet du fandt* 

samt adresse og telefonnummer. 

(*Dette logo tælles med i antallet!)

Vinderne får direkte besked d. 12. juli

og bliver o� entliggjort på hasserisavis.dk 

den 12. juli.

Vind en lækker 2 x solpakker fra

i Hasseris Bymidte

Vind en lækker 2 x solpakker fra

Flot 

solbrun med 

MATAS 

Striber!

Af Jens Skovgaard

Ejeren af Bymidten, Keld Gre-
gersen, oplyser, at han har 

‘grønt lys’ til at udvide den 
eksisterende biblioteksbyg-
ning i Hasseris Bymidte. 

Planen er at tilbygge en 
sidebygning i stueplan over 
mod vejen, der går ind langs 
med Circle K.

Dermed kan Biblioteket 
‘drejes’, så der bliver plads 
til én til to butikker i enden 
af bygningen, medens Bib-

Ombygning i Bymidten: Afventer flytning af kloakledning
Planen om at udvide biblioteksbygningen for blandt andet at skabe plads til Lagkagehuset afventer flytning af en kloakledning.

lioteket bevarer det samme 
antal kvadratmeter. 

Aalborg Kommune har bevil-
get 1 million kr. til en forny-
else af Biblioteket. Her er det 
blandt andet planen, at ind-
gangen til Biblioteket flyttes 
ud i facaden, som samtidig 
bliver ændret til en glasfa-
cade.

Selve tilbygningen vil være 
i ét plan, og bliver sænket i 
forhold til den nuværende 
bygning, så der bliver et par 
trin ned indvendigt. Ovenpå 
tilbygningen er det planen at 
beplante det flade tag.

Lagkagehuset 
I enden af den nuværende 
bygning har der længe 
været arbejdet på at få Lag-
kagehuset ind som lejer. 
Men Lagkagehuset ønsker 
en drive-in-facilitet ud mod 
parkeringsområdet, hvilket 
ikke er så nemt at realisere, 
både pga. niveauforskelle 
og inddragelse af p-pladser, 
som der jo ikke er for mange 
af. 

Derfor indgår der også en 
omdannelse af parkering-

sområdet, således af p-
båsene drejes, og der skabes 
nemmere adgangsforhold. 
Det er således et stort pro-
jekt, og noget af et puslespil 
at få samlet til en endelig 
plan.

Flytning af kloakledning 
sætter planen på hold
Men nu er der så kommet 
endnu en brik til puslespillet, 
nemlig det faktum, at der 
ligger en kloakledning i det 
areal, hvor tilbygningen skal 
placeres. 

Kloakledningen afleder over-
fladevand fra de kloakriste, 
der findes på vejen, og ind i 
parkeringsområdet. 

Keld Gregersen oplyser, at 
man nu afventer, at Aalborg 
Forsyning får flyttet kloak-
ledningen op i vejarearealet, 
hvilket altså vil bevirke en 
del trafikproblemer ved in-
dkørslen til både Circle K og 
parkeringsområdet. 

Aalborg Forsyning har endnu 
ikke meldt ud, hvornår arbe-
jdet vil blive udført, så indtil 
videre må arbejdet med Bib-
lioteksbygningen vente.Det er vejen mellem Hasseris Bymidte og Circle K, at kloakledningen graves ned. Foto: Helena Ravnsbæk.



GymAalborg: Et livsværk skabt af passion
Claus Olsen og Giancarlo Tello har skabt mulighedernes land for gymnaster i alle aldre.

Claus Olsen og Giancarlo Tello har sammen med de frivillige selv bygget aktiviteterne i hallen, der inviterer til mange timers sjov og leg – for store og små. Foto: Helena Ravnsbæk.

Af Helena Ravnsbæk

Det er ikke bare en gym-
nastikhal, men et livsværk. 
De tidligere landsholds-
gymnaster Claus Olsen og 
Giancarlo Tello har skabt 
GymAalborg, en forening 
hvor gymnastik og fæl-
lesskab går hånd i hånd.

”Vi har ofret kræfter, tid 
med familien og penge på, 
at det overhovedet har 
kunne lade sig gøre. Jeg 
kunne måske have haft en 
million mere i hånden, hvis 
jeg havde arbejdet som 
tømrer i de sidste otte år. 
Men det er jo lige meget, 
når man brænder for det 
her,” siger Claus Olsen.

”Derfor er det nærmest et 
succeskriterium, at børn 
står og græder herude, fordi 
de ikke vil hjem igen,” griner 
han.

Partnerskabet
Claus Olsen har en bag-
grund som landsholdsgym-

nast med 15 års erfaring 
og deltagelse ved både 
EM og VM. Efter at have 
været landsholdstræner for 
både seniorer og juniorer, 
besluttede han sig for at 
fokusere på at opbygge sin 
egen forening sammen med 
Giancarlo Tello.

Giancarlo Tello, oprindeligt 
fra Colombia, kommer fra en 
familie, der altid har dyrket 
gymnastik. Hans rejse med 
det colombianske junior-
landshold bragte ham til 
Danmark, hvor han mødte 
Claus, og deres partnerskab 
blev senere grundlaget for 
GymAalborg.

“Det skulle være en god, 
bred forening, hvor man 
skaber grobund for store 
oplevelser for de unge, og 
hvor vi kan feje foran dem, 
der brænder for at blive 
dygtige,” siger Claus.

Sammen med Giancarlo 
Tello, kasserer Rikke Kris-
tensen og tidligere chef-

landsholdstræner samt 
sportschef i Gymdanmark, 
Henrik Bertelsen, grund-
lagde Claus Olsen GymAal-
borg i 2016. Aktiviteterne 
var oprindeligt spredt ud på 
11 forskellige lokationer i 
Aalborg. I juli 2020 fik Claus 
og Giancarlo nøglerne til 
det tidligere Nordlux show-
room på Karlskogavej, som 
de omdannede til et sandt 
paradis for gymnaster.

”Jeg er jo tømreruddannet 
og sjakbajs, så vi behøvede 
ingen fancy tegninger, for 
vi kunne selv måle med en 
tommestok. Og så byggede 
vi hver dag i et år – også 
lørdag og søndag – med 
hjælp fra frivillige i forenin-
gen,” fortæller Claus.

Mere liv i hallen 
Claus og Giancarlo øn-
sker, at hallen skal være et 
sted, hvor alle kan føle sig 
hjemme. De er åbne over for 
alle mulige typer arrange-
menter, og ét, der særligt 
er blevet populært, er mu-

ligheden for at leje hallen 
til børnefødselsdage, som 
GymAalborg afholder 35 af 
om måneden. 
”Her kan man leje et lokale 
med borde og stole, hvor 
man kan hygge, spise kage 
og drikke saftevand, og så 
kan man enten booke uden 
instruktør eller med, der så 
kan vise de fedeste ting i 
hallen,” siger Giancarlo og 
tilføjer, at GymAalborg er 
den eneste gymnastikhal 
i Danmark, der har svæve-
bane og tarzansving i tov 
ud i en skumgrav.

Men selvom GymAalborg 
har oplevet stor succes, 
er der stadig nogle udfor-
dringer. 

“Det er en skam, at hallen 
står tom i mange af dag-
timerne i hverdagen. Vi 
kunne have skoler, børne-
haver og dagplejer, der 
kommer på skift, som kunne 
bruge det,” siger Claus. 
Dette er et af de mange nye 
tiltag, de arbejder på, og de 

er allerede i dialog med flere 
forskellige skoler i området.

Elite og bredde
Claus påpeger: ”Vi vil gerne 
kunne udvikle vores elit-
eidrætsgymnastik endnu 
mere, og for at satse på 
eliten, må vi have økonomi. 
Det får vi ved at tilbyde 
bredt. Vi har endnu ikke 
kunnet satse på eliten, sel-
vom vi har nogle af de bed-
ste seniorer i Danmark.” 

Han fortsætter: ”Vi vil 
gerne kunne rumme både 
bredde, talent og elite. Men 
baggrunden for GymAal-
borg er, at det skal være 
et værested, hvor man kan 
være sammen.”
Og ifølge Giancarlo er Gym-
Aalborg allerede i mål med 
dette. 

”Det er ikke længe siden, at 
jeg så, at vi har lykkes med 
dette. Jeg så en hel familie, 
der kom og sad omkring 
bordene og spiste sammen, 
mens nogle af børnene var i 

gang med at træne i hallen. 
Når træningen var over-
stået, sad de og hyggede 
lidt mere og så gik de hjem. 
Det er et af de største mål 
for os at kunne være sted 
for,” siger Giancarlo. 

GymAalborg har i dag om-
kring 900 medlemmer og 
tilbyder en bred vifte af 
aktiviteter, fra børnefød-
selsdage og overnatninger 
til elitegymnastik og opvis-
ninger. Den nye sæson er 
netop startet, og Claus og 
Giancarlo er fyldt med nye 
idéer og planer for deres 
livsværk, GymAalborg, og 
de håber på en masse nye 
gymnastikglade medlem-
mer i den kommende sæ-
son.

Henover sommeren tilbyder 
GymAalborg en Gym Ac-
tion Skole, hvor der dagligt 
er gymnastik og udendørs 
aktiviteter for alle børn mel-
lem 6 og 15 år.

Sundhed & Velvære

Betalt indhold



Kontor-Yoga får ny energi i Villa Hasseris
Efter at have startet med at optage sine yogavideoer hjemme, har Britt Ziwes nu flyttet sin virksomhed til Hasserisvej 126 og satser stort på 
at udvide sit online yogaunivers.

Sundhed & Velvære

Af Helena Ravnsbæk

“Her er der højt til loftet, et 
godt lysindfald og et lækkert 
miljø,” siger Britt Ziwes og 
fremviser sine nye lokaler i 
Villa Hasseris. 

Britt har i 16 år underv-
ist i Kontor-Yoga, hvor hun 
besøger virksomheder og 
underviser de stillesiddende 
kontorarbejdere i yoga og 
mindfulness. Under corona-
pandemien oplevede hun en 
betydelig stigning i efter-
spørgslen efter online-yoga 
fra både virksomheder og 
private, og nu drømmer hun 
om at udvide denne del af 
forretningen yderligere, da 
hun på den måde kan nå ud 
til mange flere.

I dag underviser hun både 
gennem live-streaming via 
Teams og gennem sine yo-
gavideoer, som hun tidligere 
optog i underetagen i deres 
hus. Men nu nyder hun de 
lyse og rummelige omgiv-
elser i det store domicil på 
Hasserisvej 126, hvilket har 
givet hendes online yogafor-
retning ny energi.

Yoga i London 
Britt Ziwes’ rejse ind i yo-
gaens verden begyndte 
langt væk fra Nordjylland. 
Hun startede som folke-
skolelærer i engelsk, men 
da hendes daværende mand 
skulle arbejde i London, flyt-
tede hun med. Her fik hun 
job som oversætter og skulle 
skrive danske undertekster 
til engelske Viasat-program-
mer. 

“Jeg sad i den samme stilling 
i mange timer med høretele-
foner på og oversatte på 
akkord. Det slap jeg selvføl-
gelig ikke ustraffet fra og jeg 
oplevede hurtigt både stress 
og spændinger i kroppen,” 
fortæller Britt.

Massage hjalp kun kortvarigt, 
og Britt søgte en mere varig 
løsning. Yoga, som var meget 
populært i London, blev hen-
des redning. Efter en yo-
galæreruddannelse i Indien 
vendte hun tilbage til Nord-
jylland og havde det bedre 
end nogensinde. 

“Med min egen historie med 
stress og stillesiddende ar-
bejde på et kontor, lå det lige 
til højrebenet: Jeg skulle til-
byde kontor-yoga,” forklarer 
hun.

Kontorkroppen
Britt startede sin niche-
yogaform, Kontor-Yoga, i 
2008 for at hjælpe ‘kontork-
roppene’ og sikre medarbe-
jderne flere, gode år på ar-
bejdsmarkedet. Hun lavede 
en hjemmeside og et logo, 
og mødte op på virksomhed-
erne med måtter og musik. 
Siden har konceptet ændret 
sig. 

Hun har droppet måtterne, 
og i stedet fokuserer hun 
på stående og siddende øv-
elser, så deltagerne ikke be-
høver at tage et bad bagef-
ter. Dette gør det muligt for 
alle – uanset alder, højde og 
drøjde – at være med. Hun 
har også fundet frem til, at 

30-minutters sessioner er 
det ideelle, som hverken er 
for korte eller for lange. 
Hun forklarer, at det første 
kvarter bruges på de store 
muskelgrupper for at løsne 
op i kroppen, mens det sid-
ste kvarter fokuserer på de 
mindre muskelgrupper, så-

som nakke, musearme og 
skærm-øjne, mindfulness 
og visualisering, så resten af 
arbejdsdagen kan gribes an 
med fornyet energi.

Britt Ziwes’ Kontor-Yoga er 
designet til at passe ind i 
en travl arbejdsdag, og hun 
mener, at mange med fordel 
kan bruge deres pauser mere 
effektivt. 

“Når folk har en pause, ender 
de ofte med at scrolle på 

telefonen eller shoppe gum-
mistøvler til børnene. Men en 
Kontor-Yoga-session er en 
effektiv pause, hvor man får 
slukket for hovedet. Det er 

et afbræk i en travl arbejds-
dag, hvor man i 30 minutter 
kan slå hjernen fra og lade 
mig guide,” siger Britt. 

Onlineyoga
Gennem årene er hendes 
virksomhed vokset til at 
inkludere 20-30 instruk-
tører, så hun kan tilbyde 
Kontor-Yoga i hele landet. 
Men siden coronapandemien 
har hun fået øjnene op for 
online-yogaen, som hun nu 
ser størst potentiale i. 

”Onlineyoga har den fordel, 
at man kan nå flere medar-
bejdere, og man kan samle 
folk uafhængig af geografi,” 
siger Britt og fortsætter:

“Jeg har undervist en række 
internationale virksomhed-
er, som har kontorer i hele 
verden. Her mødes medar-
bejderne på tværs af lande-
grænser via Teams, og det 
hele foregår selvfølgelig på 
engelsk.” 

Hun lægger stor vægt på at 
være nærværende, selvom 
undervisningen foregår gen-
nem en computerskærm, og 
hun ser det faktisk som en 
fordel, at deltagerne hverken 
har deres video eller lyd 
tændt under yogatimen.

“Det giver en helt anden ro, 
når man ikke skal forholde 
sig til de andre deltagere,” 
siger hun.

En anden fordel ved online-
yoga er, at gode klasser kan 
gemmes og deles igen og 
igen. 

“Når jeg er ude fysisk ved en 
virksomhed, kan det være, 
at man synes, man lige har 
lavet en rigtig fed yoga-
klasse, hvor det hele kørte. 
Med online-yoga kan man 
gemme optagelserne til an-
dre formål,” siger hun og til-
føjer, at nogle virksomheder 
endda selv ønsker at købe 
optagelserne til senere brug.
Yogaklubben 

Udover kontor-yoga tilbyder 
Britt også yoga for private 
gennem sin online medlems-
klub, Yogaklubben. Her har 
medlemmer adgang til boot-
camps, challenges og yo-
gavideoer. Flytningen til Villa 
Hasseris har gjort det muligt 
for hende at skabe profes-
sionelle videoer i smukke 
omgivelser. 

“Det er vigtigt for mig, at jeg 
optager i smukke omgivelser, 
så det også er nogle videoer, 
der er lækre at kigge på om 
10 år,” siger hun. 

Med planer om at producere 
mange flere videoer i de nye 
rammer, ser Britt Ziwes lyst 
på fremtiden. Hun håber, at 
endnu flere virksomheder 
vil byde hende ind på de 
travle kontorer via Teams, 
så medarbejderne kan få et 
pusterum og et nyt energi-
boost. 

Britt tilbyder derudover 
kurser til yogalærere, der 
ønsker at undervise i Kontor-
Yoga. 

Lone Rosenkilde har drevet sin klinik fra hjemmet på K.E. Færgemands Vej siden 2016. Foto: Helena Ravnsbæk.

”Onlineyoga har den fordel, at man kan 
nå flere medarbejdere, og man kan samle 
folk uafhængig af geografi.” 

– Britt Ziwes 

Skelagervej 375 A-K . 9000 Aalborg
www.hasserisgaardcenter.dk

Har du ondt 
i sundheden?
Alle sundhedsspecialister samlet et sted

Hasserisgaard Centret er med sine mere end 
3.000 kvm erhvervsareal en af de største 
erhvervs- og sundhedscentre i Aalborg.

Centret omfatter 14 erhvervs- og sundheds-
virksomheder.



Nye kræfter i Hasseris Grundejerforening
Den nye bestyrelse i Hasseris Grundejerforening har holdt sit konstituerende møde og er klar til at tage fat på bestyrelsesarbejdet.

Af Jens Skovgaard

Bestyrelsen i Hasseris 
Grundejerforening holdt sit 
første møde den 11. juni. 

Her konstituerede den sig 
således: Formand Thorkil 
Neergaard, næstformand 
Peter Jølck, kasserer Anders 
Kofoed og sekretær Ane 
Lemvigh. Desuden blev Brit-
ta Magnussen udpeget som 
medlemsadministrator.

Efter mødet udtaler den 
nye formand: “Der var mass-
er af energi på det første 
møde i bestyrelsen. Det er 
bestemt et kompetent hold, 
inklusive de to suppleanter, 
og alle virker opsatte på at 
samarbejde.”

Det er glædelige - og nye 
toner oven på nogle tur-
bulente år, hvor interne 
stridigheder og manglende 
samarbejde har været  

karakteriserende for bestyr-
elsen.

Flot initiativ 
Det hele ramlede ellers på 
den ordinære generalfors-
amling tilbage i april, som 
endte med at foreningen 
stod helt uden en be-
styrelse, men til den eks-
traordinære generalfors-
amling i maj viste det sig, at 
medlemmerne fortsat øn-
sker en grundejerforening, 

og at der er aktive medlem-
mer, der vil bidrage direkte 
til foreningens fortsatte 
eksistens ved at stille op til 
bestyrelsen. 

Ikke mindre end 21 medlem-
mer meldte deres kandida-
tur, og af dem blev otte val-
gt til bestyrelsen på en liste, 
som den tidligere næstfor-
mand, Thorkil Neergaard, 
havde opstillet, og af de in-
dividuelle kandidater blev to 
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Fra venstre: Arno Christensen, Gitte Melph (suppleant), Søren Juul Hansen, Susanne Kristensen, Søren Lysholt Hansen (sup-
pleant), Britta Magnussen, Peter Jølck, Thorkil Neergaard, Anders Kofoed. Ane Lemvigh var fraværende.

valgt som suppleanter, der 
vel at mærke indgår som en 
del af bestyrelsen, dog uden 
stemmeret.

De kommende opgaver 
Den nyvalgte formand 
Thorkil Neergaard fortæller, 
at man på det konstitueren-
de møde på Svalegaarden 
fik drøftet prioriteterne for 
bestyrelsens arbejde de 
kommende år. Han gør dog 
samtidig opmærksom på, 
at bestyrelsen er parat til 
at ændre prioriteterne, hvis 
nye og vigtigere opgaver 
viser sig.

Men lige nu drejer det sig 
om at får styr på organisa-
tionen, økonomistyringen 
og administrationen, siger 
Thorkil Neergaard. 

“Desuden ønsker vi at oppri-
oritere medlemskommuni-
kationen og få nogle flere 
medlemmer ind i forenin-
gen. Det skal blandt andet 
ske gennem kampagner, 
gerne med fokus på nye 
tilbud til medlemmerne, så 
også yngre familier ønsker 

at bakke op om forenin-
gen. Desuden skal vi have 
genskabt det gode samar-
bejde med Aalborg Kom-
mune, blandt andet gen-
nem et aktivt samarbejde 
omkring nye lokalplaner og 
byggesager,” siger forman-
den og fortsætter: 

”Vedrørende den 3. Lim-
fjordsforbindelse er det 
klart, at den både i anlægs-
fasen og efter ibrugtagnin-
gen vil have stor indvirkning 
på Hasseris. Vi skal derfor 
have en kritisk dialog med 
både kommunen og Vejdi-
rektoratet om konkret mind-
skelse af de massive støj- 
forurenings- og trafikale 
problemer, der vil blive til 
gene for hasserisborgerne. 
Men vi lader Borgerbevæ-
gelsen med flere, ikke Has-
seris Grundejerforening om 
at føre an i kampen i EU for 
en omstødelse af beslutnin-
gen.”

Der er således lagt op til en 
frisk start på den ny besty-
relses arbejde for Hasseris 
og dens beboere.



Arrangementer og gudstjenester
i HASSERIS KIRKE

Hasseris kirke, Thorsens Allé 2, 9000 Aalborg

Højmesser i kirken
Søndag den 7. juli Kl. 10.00 Højmesse v. Johanne Rom Stage
Søndag den 14. juli Kl. 10.00 Højmesse v. Kjeld B. Nielsen
Søndag den 21. juli Kl. 10.00 Højmesse v. Johanne Rom Stage
Søndag den 28. juli Kl. 10.00 Højmesse v. Kjeld B. Nielsen

Tre gange i juli er der mulighed for at 
mødes og synge kendte skønne salmer 
og højskole-sange i Hasseris Kirke. Vi 
begynder kl. 9.00 og synger sammen en 
halv time, hvorefter der er en kop kaff e i 
våbenhuset.

Igen i år inviteres du til at deltage i vandre-
ture fra Hasseris Kirke. Turene vil foregå 
lokalt og i et afslappet tempo.

Aftenvandringer:
I juli vil der være to aftenvandringer.
Vi starter aftenvandringerne ved kirken kl. 
19:00. Vandreturene vil have en varighed 
på godt to timer, og strækningen bliver 

3-5 kilometer. Indholdet vil være nogen-
lunde det samme som på vores formid-
dagsvandringer.

Der er aftenvandringer følgende onsdage:
3. og 10. juli, begge dage mødes vi kl. 
19:00 til 21:30.

HASSERIS 
K I R K E
HASSERIS 
K I R K E

Sommermorgensang i kirkerummet

Vandre i fællesskab
”Når man således bliver ved med at gå, så går det nok” 
– Søren Kierkegaard

Følg os på:
           Facebook: 
           Hasseris Kirke

           Instagram: 
           @hasseriskirke
           Instagram: 
           @hasseriskirke

Der er sommermorgensang følgende 
torsdage:
11. 18. og 25. juli

Sara Dommerby Toft, sognepræst i Hasseris kirke. Foto: Jesper Franzen.

Af Sara Dommerby Toft, 
Sognepræst, Hasseris kirke.

I juni fejrede, at vi i år har haft 
grundloven i 175 år. Der er 
meget at fejre, når det gæl-
der grundloven, og på Dan-
marks Radio gjorde de det, 
at de satte særligt fokus på 
Grundtvig. Med gode og lødi-
ge radioprogrammer, tv-do-
kumentarer og en serie i tre 
dele, der malede et billede af 
Grundtvig og de mennesker, 
der var omkring ham. Der er 
meget at hente. 

Det var der også til et fore-
drag, som Lone Kølle Martin-
sen holdt for alle præsterne 
i Aalborg stift til vores årlige 
stiftspræstemøde. Det hand-
lede om kvindebegrebets hi-
storie, og nærmere bestemt 
om Grundtvig, som en af det 

væsentligste forkæmpere 
for, at alle os af hunkøn i dag 
helt naturligt bærer denne 
titel frem for det nedsæt-
tende ”fruentimmer”, der el-
lers var det gængse i starten 
af 1800-tallet.

For det viste sig, at mens 
ordet mand helt stabilt er 
det samme, så er ordet for 
voksne mennesker af hun-
køn en kampplads (det gæl-
der også internationalt når 
man undersøger engelsk, 
tysk, fransk spansk etc.). Der 
findes mange gode titler 
til mennesker af hunkøn, fx 
datter, søster, mor, veninde, 
frue og dame – de sidste to 
referer oprindeligt til gifte 
mennesker. Men alle disse 
ord har det til fælles, at de 
er defineret af kvindens rela-
tion til andre mennesker. Det 

eneste, ord, der er selvbero-
ende, er kvinde.

Nu ser det imidlertid ud til 
at ordet kvinde lige så stille 
er på vej ud af sproget igen, 
mens manden får lov at blive 
ved at være en mand i egen 
ret.

Det er jeg ked af. Jeg er glad 
for at være kvinde på lige 
fod med manden. Da Grundt-
vig levede, blev det opfattet 
som direkte unaturligt at 
kvinder talte og skrev i den 
offentlige debat, så alene 
det, at du har læst dette ind-
læg uden at studse over at 
det er skrevet af en kvinde, 
viser, at den slags værdi-
kampe betaler sig. Nu er det 
vores tur til at kæmpe videre, 
så kald mig gerne kvinde, tak!

Kampen om kvindens titel
Er ordet kvinde er lige så stille på vej ud af sproget?

Af redaktionen 

Hasserisavis.dk har trukket 
en heldig vinder af et læk-
kert ophold for to personer 
på det 4-stjernede Ben-
niksgaard Hotel ved Flens-
borg Fjord.

Vinderen er Per Gandrup, 
der har talt sig frem til seks 

logoer i den seneste logo-
konkurrence i juniudgaven 
af hassersiavis.dk og har 
indsendt sit svar til redak-
tionen på mail. 

Ophold for to
Per Gandrup kan se frem 
til et lækkert ophold med 
en kær ved sin side på det 
4-stjernede Benniksgaard 

Vinder af lækkert ophold for to
Hasserisavis.dk har trukket en heldig vinder af et lækkert ophold 
for to personer, som var præmien i logo-konkurrencen i sidste 
udgave af hasserisavis.dk. 

En heldig læser kunne glæde sig over at være trukket som 
vinder i hasserisavis.dk’s logokonkurrence. 

Hotel. Benniksgaard Ho-
tel er smukt placeret med 
udsigt over Flensborg 
Fjord og har en historie 
lige så omskiftelig som 
Sønderjylland selv. Efter 
gennemgribende renover-
inger fremstår hotellet i 
dag som en komplet idyl.

Ankomst kan ske fra 
søndag til onsdag i peri-
oden frem til den 22. de-
cember 2024 og igen fra 
den 6. januar til den 29. 
marts 2025.

Konkurrencen er lavet i sa-
marbejde med HappyDays 
og har en samlet værdi på 
4.190 kr.

Deltag i næste måneds 
konkurrence, hvor der er 
endnu flere spændende 
præmier på højkant. 
Se mere på side 21.



Af redaktionen

”Dykkeren og kokken: En 
sand historie om at over-
leve” er skrevet af Lasse 
Spang Olsen. Det er en 
historie om to mænds her-
oiske, men tilsyneladende 
umulige kamp for at over-
leve. 

Den begynder i maj 2013, 
hvor slæbebåden ”Jascon 
4” sank ud for Nigerias kyst, 
hvilket førte til en af de 
mest utrolige overlevelses-
fortællinger i nyere tid. 

Kokken
Harrison Okene, skibskok-

ken på Jascon 4, oplevede 
en skæbnesvanger nat, da 
båden pludselig kæntrede 
og sank i det voldsomme 
hav. Flere af mændene blev 
dræbt, mast under løsrevet 
inventar i det kaotiske forlis.

Mens båden langsomt 
fyldtes med brusende hav-

Hasseris Bibliotek anbefaler: En sand historie om at overleve
Hasseris Bibliotek har fundet en utrolig historie fra det virkelige liv, om at overleve næsten tre døgn på havets bund og mod alle 
odds komme tilbage til overfladen.

vand, hørte Harrison skri-
gene fra sine kolleger, der 
kæmpede for at overleve 
i det kæntrede skib. Han 
formåede at finde en luft-
lomme i bådens indre og 
stablede sig op på noget 
inventar for at undgå at 
havvandet helt omslut-
tede ham og krebsene 
fra havbunden åd af ham. 
Stilheden blev kun afbrudt 
af lyden af hans kollegers 
druknedød.

Dykkeren
Imens udførte SAT-dyk-
kere fra saturationsskibet 
”Lewek Tucan” tilfældigvis 
en opgave i området ud for 
Nigeria. Normalt udstyret 
til at arbejde, svejse og 
bjærge ting fra havbunden 
med dykkerklokke og tryk-
kammer, var dette team 
ikke trænet i at bjærge 
døde sømænd.

Alligevel enedes de om, 
at det var en opgave, de 
måtte påtage sig, selv om 
den var ubehagelig. Nico-
las van Heerden (Nico), en 
nyuddannet dykker, var 
oprindeligt modvillig over 
for opgaven, men med alle 
de andre dykkere ombord, 
der sagde ja, ville han ikke 
være den eneste til at sige 
nej. Nico og hans kolleger, 
Darryl og André, blev sæn-
ket ned på havbunden to 
et halvt døgn efter Jascon 
4 sank.

Sigtbarheden var nul, og 
det var udfordrende at 

navigere rundt på skibet, 
selvom de havde studeret 
tegningerne nøje. Alt var 
vendt på hovedet, da skibet 
lå kæntret. Nico var flere 
gange ved at gå i panik 
og blev gentagne gange 
forskrækket, især da han 
troede, han trådte på en 
madras, men fandt ud af, 
at han trådte på låret af en 
død mand. 

Han vidste, at hvis han 
sad fast, ville de andre 
ikke kunne få ham ud. Nico 
fandt et lig, fik det trukket 
ud af skibet, og Darryl hjalp 
ham med at placere det i en 
ligpose.

Ombord kunne de følge 
med i, hvad Nico så, takket 
være kameraet på hans 
hjelm. Nico greb fat i en 
hånd, og hånden greb til-
bage. Han var bange for, at 
det var en zombie, da det 
virkede umuligt, at nogen 
kunne være i live. Forvirrin-
gen bredte sig i kontrolrum-
met, da ingen kunne forstå, 
hvordan én kunne være i 
live.

Nico og Harrison blev begge 
overrasket og chokerede. 
Harrison, udmattet og 
drænet, troede, han hal-
lucinerede og frygtede det 
uforklarlige. Han troede, 
han var reddet og ville snart 
være tilbage på land. 

At få et lig ud var besvær-
ligt men muligt, da det ikke 
krævede ilt. At redde et le-

vende menneske derfra var 
en helt anden udfordring 
og næsten umulig.
Læs selv, hvordan Harrison 
reddes ud – mod alle odds.

Forfatteren
”Dykkeren og kokken: En 
sand historie om at over-
leve” er skrevet af Lasse 
Spang Olsen (f. 1965), som 
er filminstruktør, stunt-
man og eventyrer. Han har 
været stuntman og stunt-
koordinator på mere end 
500 danske og udenland-
ske film. 

Han har instrueret ni spille-
film, bl.a. de store succe-
ser ”I Kina spiser de hunde” 
(1999) og ”Gamle mænd i 
nye biler” (2002). 

Han er desuden dykker og 
ejer af filmproduktionssel-
skabet ”Been-there-done-
that-production” og har 
lavet et utal af dokumen-
tarfilm bl.a. for DR. Se bl.a. 
”DR2 på job med verdens 
vildeste dykkere” på DRTV, 
hvor vi også hører Harri-
sons historie.

Bogen kan findes som bog 
og som lyd og e-bog på e-
reolen.

”Dykkeren og kokken” 
af Lasse Spang Olsen
Sidetal     243
Udgivet  2023
Omslag   Gyldendals forlag
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Eksklusiv og gennemført udsigtsvilla i Gl. Hasseris
Opført på Mester Eriks Vej 30 med funktionalitet og lys for øje, samt en flot udsigt over limfjorden.

Gennemført luksus og 
funktionalitet med pragt-
fulde lysindfald
En luksuriøs villa, hvis funk-
tionelle indretning er pak-
ket ind i stilrent design og 
gennemførte løsninger 
håndplukket fra øverste 
hylde. Panelstyret gulv-
varme i alle husets 402 m2, 
genvexanlæg, blødgørings-
anlæg, integreret højtaler-
system, akustiklofter, inte-
greret støvsugersystem og 
IHC-kontakter gør hverda-
gen legende let samtidig 
med, at her er ikke gået på 
kompromis med det æste-
tiske udtryk: Huset er op-
ført i smukke og stilrene 
sort-hvide farver, som kon-
trasteres på flotteste vis 
af varme, organiske strøg i 
form af rustikke stenvægge. 
Husets brugbare areal er på 
mere end 500 m2. 

Stilrent køkken, vinrum 
og 2D-Pejs
Oplev det stilrene køkken 
med et overraskende pop af 
lyseblå mosaikker, lækkert 
kvalitets-inventar som f.eks. 
komfuret med Teriyaki-grill, 
og stor separat stegeflade- 
alt er fra Gaggenau. Et 
vinrum, med skræddersyet 
læderbænk og gaspejs samt 
indbygget kaffemaskine fra 
”Presto”. I finder også en stor 

2D pejs, der spreder varme 
og hygge ind i pejse - og 
spisestuen.  Badeværelse 
med bruseniche, Phillip 
Starck toilet og Vola arma-
turer. Fra hele øverste plan 
er der flere udgange til den 
store overdækkede altan 
med udepejs og integrerede 
loftshøjtalere.

Udsøgt udsigt til fjorden
Grundens stejle terræn sikrer 
en fabelagtig udsigt over 
Limfjorden og solnedgangen 
i vest. Nyd udsigten fra jeres 
to altaner, der tilsammen 
udgør over 100 m2. 
 
Indgangen til matriklen 
udgøres af en bred indkørsel, 
og her bliver I først og frem-
mest mødt af en elektronisk 
styret port, der fuldendes af 
kaldeanlæg og åbnes med 
elektronisk adgang via to-
kens.

Tæt på Gl. Hasseris Skole
Når det er tid til at følge 
børnene i skole, kan I glæde 
jer over kun 300 m. til Gl. 
Hasseris Skole, hvor også 
gode sportsfaciliteter pla-
cerer sig. Rotundens grønne 
arealer udfolder sig efter to 
min. på cykel, ligesom gåture 
med grønt til øjet samt flere 
pasningstilbud omringer 
Kridtgraven.

Månedens Villa i Hasseris

 Fakta om boligen-
- 402 m2 på tre plan
- Køkken med inventar fra Gaggenau
- Vola-armatur på alle badeværelser
- To altaner orienteret mod Limfjorden

Kontant: 13.500.000 - Ejerudgift: 5.994 
Energimærke: C
Adresse: Mester Eriks Vej 30, Hasseris, 9000 Aalborg

Vil du vide mere så kontakt Frank Andersen på 51 95 60 00

Annonce



UDSALG
HOS GADES MØBELCENTER

KIG IND OG GØR EN GOD HANDEL PÅ MØBLER, SENGE OG MEGET MERE. 

KÆMPE MØBEL & SENGEUDSALG

SE VORES UDSALGSAVIS 
PÅ WWW.MØBLER.DK 

VI MATCHER ENHVER PRIS - KIG IND OG LAD DIG FRISTE - VI STÅR KLAR TIL AT HJÆLPE DIG!

10%
SPAR

20%
SPAR

25%
SPAR 50%

SPAR

70%
 SPAR OP TIL

ÅBNINGSTIDER
Mandag 10.00-19.00 
Tirsdag -Torsdag 10.00-17.30
Fredag 10.00-19.00 · 
Lørdag 10.00-15.00 
SØNDAG 11.00-15.00 (LUKKET 14/7 OG 21/7)


